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Αθήνα, σήµερα στις 22 Νοεµβρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.30’ συνήλθε στην αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 21-11-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΟΣΤ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
21 Νοεµβρίου 2012, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Εφαρµογή της αρχής της ίσης µεταχείρισης αν-
δρών και γυναικών κατά την άσκηση αυτοτελούς επαγγελµατικής
δραστηριότητας – Εναρµόνιση της νοµοθεσίας µε την Οδηγία
2010/41/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 7ης Ιουλίου 2010») 

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αρτέµιο Ματθαι-
όπουλο, Βουλευτή Σερρών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ 

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικηφόρος Ουρανός καταγ-
γέλλει το κλίµα ανασφάλειας των εργαζοµένων της ΑΝΕΚ οι
οποίοι εργάζονται απλήρωτοι εδω και πολλούς µήνες.

2) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Ένωσης Ξενοδο-
χείων Λακωνίας αιτείται ενηµέρωσης για τις ενέργειες στις
οποίες προτίθεται να προβεί η πολιτεία  σχετικά µε τα µη εγγυη-
µένα από το δηµόσιο δάνεια των επαγγελµατιών και των επιχει-
ρήσεων των πυρόπληκτων νοµών.

3) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝ-
ΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Κλωστοϋφαντουργών
Νάουσας Νοµού  Ηµαθίας «Η Κλωθώ» αιτείται να συνταξιοδοτη-
θούν εντός του 2013 οι απολυµένοι κλωστοϋφαντουργοί άνω των
πενήντα έξι - πενήντα εφτά ετών µε εννιά χιλιάδες και περισσό-
τερα ένσηµα, οι οποίοι µέχρι σήµερα δικαιούνταν ενίσχυση που
καταργήθηκε.

4) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Νοµού  Λαρίσης καταγγέλ-

λει τις συνέπειες που υφίστανται οι εργαζόµενοι από τη διάλυση
των Οργανισµών Εργατικής Εστίας και Εργατικής Κατοικίας και
αιτείται να σταµατήσει  κάθε διαδικασία εκποίησης της περιου-
σίας τους.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η προϊσταµένη του Πται-
σµατοδικείου Ηρακλείου αιτείται την κάλυψη των κενών
οργανικών θέσεων γραµµατέων και δικαστών επιµελητών στο
Πταισµατοδικείο Ηρακλείου. 

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να επισπευθεί η κατα-
γραφή των αναγκών ανά φορέα και Υπουργείο για την άµεση
επανατοποθέτηση των υπό διαθεσιµότητα δηµοσίων υπαλλήλων.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εκπρόσωποι επτά εταιρειών του
ενεργειακού τοµέα αιτούνται να συναντηθούν άµεσα µε τους αρ-
µόδιους Υπουργούς, µε σκοπό να αναθεωρηθεί η ψηφισθείσα
διάταξη για την αναδροµικά εφαρµοζόµενη έκτακτη εισφορά.

8) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Β’ ΕΛΜΕ Έβρου αιτείται την άµεση κά-
λυψη των ελλείψεων σε εκπαιδευτικό προσωπικό στα σχολεία
του βορείου Έβρου.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ανώνυµη εταιρεία «HIGH TV»
αιτείται την επίλυση της υπόθεσης αναίτιας επιβολής ασφαλιστι-
κών εισφορών στο ΙΚΑ σε εργαζοµένους του εν λόγω τηλεοπτι-
κού σταθµού.

10) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο σύνδεσµος σµυριδορυκτών  αι-
τείται την αύξηση της ποσότητας της σµύριδας που παρα-
λαµβάνει το δηµόσιο, ώστε να υπάρξει η δυνατότητα να ασφαλι-
στούν όλοι οι σµυριδεργάτες και να εγγραφούν και νέοι στους
σχετικούς  καταλόγους.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την επι-
βολή προστίµων στους ιδιοκτήτες κατοικιών στην οδό Εφόδου
στο Ηράκλειο Κρήτης από την Κτηµατική Υπηρεσία του Δηµο-
σίου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΖ’

Πέµπτη 22 Νοεµβρίου 2012



12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Προϊσταµένη του Πται-
σµατοδικείου  Ηρακλείου  αιτείται την αύξηση των οργανικών
θέσεων των Πταισµατοδικών στο Πταισµατοδικείο Ηρακλείου.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην αντίθεση
του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου στην αποκλειστική ανα-
γραφή της δραστικής ουσίας. 

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο κατοχικό δάνειο
και στις πολεµικές αποζηµιώσεις που µας οφείλει η Γερµανία.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Στρατιωτικών Περιφέ-
ρειας Στερεάς Ελλάδας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την
καταστρατήγηση του ωραρίου εργασίας στο Κέντρο Εκπαίδευ-
σης Πυροβολικού.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην κατάργηση της
πρωινής ενηµέρωσης της ΝΕΤ.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε µετά-
δοση του προγράµµατος του «EURONEWS» από την ΕΡΤ.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Θεραπευτήριο «Ολύµπιον» της
Πάτρας επισηµαίνει το σοβαρό οικονοµικό πρόβληµα που αντι-
µετωπίζει και αιτείται την προώθηση της ρύθµισης για συµψηφι-
σµό των χρεών του προς το δηµόσιο.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ζηµίες
που έχει υποστεί το κολυµβητήριο και ο οδοντωτός σιδηρόδρο-
µος  στην Αιγιάλεια.

20) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ,
και Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Ιεράπε-
τρας Νοµού Λασιθίου επισηµαίνει τα προβλήµατα διάθεσης των
οπωροκηπευτικών προϊόντων και ιδιαίτερα της τοµάτας εξαιτίας
της συµφωνίας Ευρωπαϊκής ‘Ενωσης-Μαρόκου.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην παρέµ-
βαση του Οικονοµικού Εισαγγελέα κ. Γρηγορίου Πεπόνη για την
αποχή των µηχανικών σχετικά µε τη διακοπή λειτουργίας του συ-
στήµατος για τη λειτουργία των αυθαίρετων από το Τεχνικό Επι-
µελητήριο Ελλάδας.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αλλα-
γές που προωθεί η Κυβέρνηση στο νόµο Κατσέλη, µε την
προσφορά 500 εκατοµµυρίων ευρώ στις τράπεζες.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις από-
ψεις του Δηµάρχου Αιγιάλειας για την υπόθεση του εργοστασίου
επεξεργασίας απορριµµάτων.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε παράπηγµα
το οποίο έχει στηθεί από Ροµά απέναντι από τον Ιερό Ναό του
Αγίου Ανδρέα Πάτρας.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά η οποία αναφέρεται  σε απαγόρευση συνεδρία-
σης του Δηµοτικού Συµβουλίου Πάτρας, ώστε να µη ληφθεί

απόφαση κατασκευής εργοστασίου επεξεργασίας σύµµεικτων
απορριµµάτων.

26) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία
εκφράζει τη  δυσαρέσκεια της ‘Ενωσης Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Θεσσαλονίκης για απαξιωτική συµπεριφορά του Διευθυντή της
Αστυνοµίας Θεσσαλονίκης προς τα συνδικαλιστικά όργανα των
αστυνοµικών υπαλλήλων.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπό-
θεση παιδοφιλίας εικοσιτετράχρονου νεαρού, υιού ανώτατου
δικαστικού.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µετ’ εµπο-
δίων λειτουργία του Δηµοτικού Συµβουλίου Πάτρας σχετικά µε
το ζήτηµα κατασκευής εργοστασίου απορριµµάτων.

29) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
και Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία   επισηµαίνει την ανάγκη στήριξης της αγοράς ακινή-
των µέσω της µείωσης των αντικειµενικών αξιών.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπό-
θεση συγκάλυψης φοροδιαφυγής και ξεπλύµατος βρώµικου
χρήµατος αρµοδιότητας της ΔΟΥ Ναυπλίου.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε διαµάχη µε-
ταξύ εργολάβων και του Δήµου Πάτρας για το έργο της
αναβάθµισης του βιολογικού καθαρισµού της πόλης του Αιγίου.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ειδική
ρύθµιση των χρεών της εταιρίας «EXPRESS SERVICE».

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επισή-
µανση των εκπαιδευτικών δηµοτικού σχολείου της Πάτρας για
την αλλαγή στην καθηµερινότητα των µαθητών, που οφείλεται
στην πολύωρη απουσία των γονέων.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην πρόταση
προς το Εθνικό ‘Ιδρυµα Γεωργικών Ερευνών, για την παραχώ-
ρηση δύο χιλιάδων στρεµµάτων προς καλλιέργεια στις φτωχές
οικογένειες.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
έφοδο της Οικονοµικής Αστυνοµίας στα ΙΕΚ Ξυνή.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δίωξη
που άσκησε ο εισαγγελέας για την κλοπή απόρρητων εγγράφων
του Υπουργείου Οικονοµικών και την προώθησή τους σε διά-
φορα ελληνικά blogs.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεταi στην προ-
σπάθεια συγκάλυψης υπόθεσης αποπλάνησης ανηλίκου από
µέλος διδακτικού προσωπικού.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εντολή
του Γενικού Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης κ. Λεάνδρου Ρακιν-
τζή στην αρµόδια ΔΟΥ για διενέργεια φορολογικού ελέγχου εις
βάρος του Πολιτιστικού Οργανισµού Πάτρας και της ΔΕΠΑΠ.
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39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ειρήνη Δαλντογιάννη εκφρά-
ζει τις απόψεις της και αιτείται τη µεταβολή του εισοδηµατικού
κριτηρίου για τη διενέργεια µετεγγραφών σε σχολές ανώτατης
εκπαίδευσης.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπό-
θεση Καρούζου και στην ενηµερωτική επιστολή που είχε
αποστείλει ο επιχειρηµατίας κ. Γεώργιος  Ζωγραφάκης στον
πρώην πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας κ. Ζαν
Κλοντ Τρισέ.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
ταδίκη του Δηµάρχου Κηφισιάς λόγω δυστυχήµατος που
προκλήθηκε από παράνοµη διαφηµιστική πινακίδα.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
βολή προστίµων στους ιδιοκτήτες κατοικιών στη οδό Εφόδου
στο Ηράκλειο Κρήτης από την Κτηµατική Εταιρεία του Δηµοσίου.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Λειτουργών Τεχνικής
Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης Ηρακλείου Κρήτης επισηµαίνει τα

προβλήµατα λειτουργίας των τοµέων και ειδικοτήτων των ΕΠΑΛ-
ΕΠΑΣ Ηρακλείου που δηµιουργούνται από τις ελλείψεις εκπαι-
δευτικού προσωπικού.

44) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµος Κιλελέρ του Νοµού Λαρίσης αιτείται
την άµεση τακτοποίηση των οφειλών των εργαζοµένων στα προ-
γράµµατα κοινωφελούς εργασίας.

45) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πασχόν-
των από Μεσογειακή Αναιµία  αιτείται την τροποποίηση των
διατάξεων του νόµου που αφορά το ποσοστό συµµετοχής τους
κατά 25% στην καθηµερινή φαρµακευτική τους δαπάνη.

46) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Νόσου Alzh-
eimer αιτείται τη διατήρηση της µηδενικής συµµετοχής των
ασθενών στην κάλυψη της θεραπείας τους.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 861/21-08-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 417/19-10-
2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1694/14-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γρέγου Αντωνίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β1/10021/23119/4644/

19-10-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1907/20-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 434/19-10-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2018/24-09-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια-Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/

9214/12740/19-10-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνικής Άµυ-
νας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2213/26-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Δαβάκη Αθανασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/15242/19-10-

2012 έγγραφο από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2260/27-09-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κυρίτση Γεωργίου, Οικονόµου Βασιλείου, Τσούκαλη Νι-
κολάου, Ψύρρα Θωµά, Ψαριανού Γρηγορίου, Μουτσινά Παρίση
(Πάρι), Μιχελογιαννάκη Ιωάννη, Βουδούρη Οδυσσέα, Φούντα

Νίκης, Ξηροτύρη - Αικατερινάρη Ασηµίνας και Πανούση Ιωάννη
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 497/19-10-2012 έγγραφο από τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακό-
λουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 2605/05-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ιατρίδη Τσαµπίκας Μίκας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 128345/ΙΗ

ΕΞ/19-10-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο συνάδελφο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Παρασκευής 23ης
Νοεµβρίου 2012 και ώρα 10.00’.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 645/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη
προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την ενδεχόµενη συγχώνευση του ΕΠΑΛ
Γυθείου µε το ΕΠΑΛ της Σπάρτης.  

2. Η µε αριθµό 636/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λέσβου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη Ζερδελή προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στο Νο-
σοκοµείο της Λήµνου. 

3. Η µε αριθµό 638/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε το καθε-
στώς της διαθεσιµότητας των υπαλλήλων.

4. Η µε αριθµό 641/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’� Αθήνας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Βασιλείου Καπερ-
νάρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα «Ελληνικά
Πετρέλαια Α.Ε.».

5. Η µε αριθµό 628/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’� Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πα-
ναγιώταρου προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη και Υγείας, σχετικά µε τη λειτουργία παράνοµων
τζαµιών στο λεκανοπέδιο της Αττικής. 

6. Η µε αριθµό 632/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’� Πειραιώς της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Ρε-
πούση προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την αύξηση των οµοφοβικών επιθέσεων κατά
ατόµων.

7. Η µε αριθµό 624/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικο-

λάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
το Γενικό Νοσοκοµείο Αµαλιάδας–Ηλείας.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 644/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φεβρωνίας Πατριανάκου
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε την ανάγκη ενίσχυσης της ελληνικής κτηνο-
τροφίας.

2. Η µε αριθµό 635/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’� Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Πέτρου Τατσόπουλου προς
τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, σχετικά µε τα κρούσµατα βίας και την οργάνωση νεονα-
ζιστικών πυρήνων στα σχολεία. 

3. Η µε αριθµό 639/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Μαρ-
κόπουλου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη θέσπιση ειδι-
κής σήµανσης που θα πιστοποιεί την ελληνική προέλευση των
προϊόντων.

4. Η µε αριθµό 627/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’� Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας  και Οικονοµικών,
σχετικά µε την απογραφή της ακίνητης περιουσίας του Ταµείου
Εθνικής Άµυνας (ΤΕΘΑ). 

5. Η µε αριθµό 631/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Νοµού Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου
Οικονόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το Πρότυπο Ει-
δικό Οικοτροφείο «Οι Άγιοι Ανάργυροι» στην Κάντζα Παλλήνης. 

6. Η µε αριθµό 623/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας  του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για τον έλεγχο των τιµών των βασικών λιπασµάτων.

4854 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 608/19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’� Αθήνας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γε-
ράσιµου Γιακουµάτου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη διασφάλιση των καταθέσεων των Ελλήνων πολιτών από τις
Ελληνικές Τράπεζες, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 617/19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μιχαήλ
Κριτσωτάκη προς την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά την τουρι-
στική επικοινωνιακή στρατηγική δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 615/19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’� Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυ-
νας και Οικονοµικών, σχετικά µε τα εξοπλιστικά προγράµµατα
υποβρυχίων «ΑΡΧΙΜΗΔΗΣ» και «ΠΟΣΕΙΔΩΝ», θα συζητηθεί και
θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Καράµπελας.

Ο κ. Παναγιώταρος έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύ-
ξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχει γίνει και στο παρελθόν παρόµοια επίκαιρη

ερώτηση από τον Βουλευτή κ. Λαγό σχετικά µε το µέλλον και την
τύχη των υποβρυχίων, των τριών που υπάρχουν στα «Ναυπηγεία
Σκαραµαγκά». Έναντι του προγράµµατος Αρχιµήδης, έχουµε πα-
ραλάβει το ένα µε πολύ µεγάλη καθυστέρηση. Υπάρχουν άλλα
τρία, είναι σχεδόν έτοιµα, έχει προπληρωθεί το 96% της αξίας
τους και δεν µπορούµε να τα παραλάβουµε.

Θα θέλαµε να µας ξαναδώσετε κάποια εξήγηση, γιατί την προ-
ηγούµενη φορά, πριν µερικούς µήνες, τα δεδοµένα ήταν άλλα,
µας είχατε δώσει µία απάντηση η οποία δεν ήταν καθόλου ικα-
νοποιητική. Δεν είναι δυνατόν να έχουµε δώσει κοντά 2 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ και να µην µπορούµε να παραλάβουµε τα υπο-
βρύχια, τα οποία έχουµε πληρώσει ασχέτως του γεγονότος ότι
και το πρώτο υποβρύχιο δεν πληροί τις αρχικές προϋποθέσεις
της αρχικής σύµβασης. 

Και επιπροσθέτως, υπάρχει και το πρόγραµµα για την ανακα-
τασκευή τριών υποβρυχίων 209-1400. Το πρώτο είναι έτοιµο,
έπρεπε να είχε παραδοθεί από το 2009. Το Πολεµικό Ναυτικό δεν
το παραλαµβάνει για κάποιο λόγο. Έχουν δοθεί 500 εκατοµµύρια
ευρώ γι’ αυτό.Έχουν δοθεί 135 εκατοµµύρια ευρώ προκαταβολή
για νέο υποβρύχιο και δεν έχει κοπεί ούτε λαµαρίνα. Έχουν ει-
σπραχθεί 117 εκατοµµύρια ευρώ για ανταλλακτικά, χωρίς να
υπάρχει κανένας έλεγχος για ποιο λόγο, για υποβρύχια τα οποία
δεν έχουν καν ξεκινήσει ή δεν έχουν καν παραληφθεί. 

Μιλάµε για τεράστια κόστη. Πριν από λίγες ηµέρες εδώ ψηφί-
ζαµε µέτρα, µε τα οποία περικόπτονται τα πάντα –µισθοί, συντά-
ξεις- και την ίδια στιγµή 2 και πλέον δισεκατοµµύρια ευρώ µένουν
στα «Ναυπηγεία Σκαραµαγκά», ούτε καν σε κάποιο υπόστεγο για
να προστατεύονται. Υπήρξαν και προβλήµατα µε τις µπαταρίες,
όταν κάποια στιγµή για συνδικαλιστικούς λόγους σταµάτησε η
φόρτιση των µπαταριών. Υπήρξε φωτιά, υπήρξαν πάρα πολλά
θέµατα. 

Θα θέλαµε να µας πείτε, κύριε Υπουργέ, εάν υπάρχει περί-
πτωση να παραληφθούν αυτά, πότε, πώς και τι θα γίνει µε τις εν-
τελώς ανθελληνικές στην κυριολεξία –έτσι θα το πούµε, θα σας
εξηγήσουµε στη δευτερολογία- νέες συµβάσεις που υπεγράφη-
σαν, προκειµένου να καλύψουν τις αρχικές συµβάσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Ελλήνων, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, επιτρέψτε µου αρχικά να υπενθυµίσω τα κύρια ση-
µεία του ιστορικού, του σοβαρότατου αυτού θέµατος. 

Στις 29 Σεπτεµβρίου του 2010 κυρώθηκε από το ελληνικό Κοι-
νοβούλιο ο ν. 3885/2010 και δύο ηµέρες µετά, στις 30 Σεπτεµ-
βρίου, υπεγράφη από τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εθνικής
Άµυνας, καθώς και από τους νόµιµους αντιπροσώπους των εται-
ρειών «ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΝΑΥΠΗΓΕΙΑ ΕΝΑΕ», της «HDW», της «ΑBOU
DHABI MAR» και της «THYSSEN KRUPP MARINE SYSTEMS» η
εκτελεστική συµφωνία, η οποία αφορούσε αφ’ενός στη µεταβί-
βαση του πλειοψηφικού πακέτου των µετοχών των ΕΝΑΕ στην
«ABOU DHABI MAR» και αφ’ ετέρου στην ολοκλήρωση των προ-
γραµµάτων των υποβρυχίων Αρχιµήδης και Ποσειδών του Πολε-
µικού Ναυτικού. Το συνολικό ύψος των δύο αυτών συµβάσεων
ανέρχεται στα 3.354.100.000 ευρώ. Έχουν καταβληθεί τα
2.395.850.000 ευρώ περίπου. 

Στις 16 Μαΐου του 2011 όµως, οκτώ µήνες περίπου µετά, πα-
ρουσιάστηκε εµπλοκή στην εκτέλεση της σύµβασης «ΠΟΣΕΙ-
ΔΩΝ» µε την καταγγελία από την «HDW» της υποσύµβασης
µεταξύ αναδόχου και κύριου υποκατασκευαστή, ενώ η ίδια η ιδιο-
κτησία στις 18 Μαΐου του 2011 ζήτησε από τον τότε Υπουργό
Εθνικής Άµυνας να σταµατήσουν οι πληρωµές, δεδοµένης και
της αδυναµίας εκπλήρωσης των συµβατικών της υποχρεώσεων.
Η εξέλιξη αυτή δεν συνδέεται µε πράξεις ή παραλείψεις του ελ-
ληνικού δηµοσίου, αλλά οφείλεται σε διαφωνίες που έχουν προ-
κύψει µεταξύ της σηµερινής ιδιοκτησίας των «ΕΝΑΕ» και της
«HDW», όχι µόνο για ζητήµατα που αφορούν στα «ΕΝΑΕ» και στα
υποβρύχια του Ελληνικού Πολεµικού Ναυτικού, αλλά και γενικό-
τερα στη συνεργασία των δύο πλευρών: στη Γερµανία και στα
Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα. 

Μετά από τις ανωτέρω εξελίξεις το ελληνικό δηµόσιο δεν αρ-
νήθηκε τις πληρωµές για το πρόγραµµα Αρχιµήδης, αποφάσισε
όµως τη µη συνέχιση των καταβολών των δόσεων για το πρό-
γραµµα Ποσειδών και πρότεινε την εκτέλεση των πληρωµών στο
πρόγραµµα Αρχιµήδης µέσω συµψηφισµού από τα 132,25 εκα-
τοµµύρια, που είχε ήδη καταβάλει το ελληνικό δηµόσιο για το
πρόγραµµα Ποσειδών. Η πρόταση αυτή δεν έγινε αποδεκτή από
τον ανάδοχο. Δύο µήνες µετά, τον Ιούλιο του 2011, τα «ΕΝΑΕ»
ανακοίνωσαν τη διακοπή των εργασιών και του προγράµµατος
Αρχιµήδης. Έγιναν σοβαρές προσπάθειες µεταξύ «ΕΝΑΕ»  και
«HDW» για την ενεργοποίηση ξανά της σύµβασης, όµως απέβη-
σαν άκαρπες. Αποτέλεσµα είναι µέχρι σήµερα τα προγράµµατα
να παραµένουν ανενεργά. 

Απαντώντας στα επιµέρους ερωτήµατά σας, επισηµαίνω τα
εξής: Η πρόθεση του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας είναι να ολο-
κληρωθούν τα προγράµµατα των υποβρυχίων. Ο χρόνος παρα-
λαβής των υποβρυχίων εξαρτάται από το χρόνο ολοκλήρωσής
τους από τα «ΕΝΑΕ» ή άλλων αναδόχων, εφόσον το ελληνικό δη-
µόσιο αναγκαστεί να αποδεσµευθεί από την εκτελεστική συµφω-
νία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Οι εταιρείες «ΕΝΑΕ» και «PRIME INVEST HOLDING SAL» κά-
νοντας χρήση της προβλεπόµενης στην εκτελεστική συµφωνία
ρήτρας διαιτησίας, κατέθεσαν στη Γραµµατεία του Διεθνούς Δι-
αιτητικού Δικαστηρίου του ICC την από 27 Απριλίου του 2012
σχετική προσφυγή, η οποία βρίσκεται στο στάδιο της προδικα-
σίας. Σ’ αυτό το σηµείο είµαστε σήµερα. 

Το µεγαλύτερο µέρος των καταβολών προς τον ανάδοχο
έχουν γίνει προ της ενεργοποίησης της εκτελεστικής συµφωνίας,
δηλαδή προ του Οκτωβρίου του 2010. Μετά τον Οκτώβριο του
2010 έχουν καταβληθεί από το ποσό που σας ανέφερα προηγου-
µένως µόνο τα 362,75 εκατοµµύρια και µέχρι την ηµεροµηνία
παύσης των εργασιών, δηλαδή τον Ιούλιο του 2011. Αυτό απέρ-
ρεε από συµβατικές µας υποχρεώσεις από την εν λόγω συµφω-
νία, δηλαδή την εκτελεστική συµφωνία του 2010.

Τέλος, όσον αφορά στο υποβρύχιο «ΩΚΕΑΝΟΣ» σας αναφέρω
ότι οι εργασίες του εκσυγχρονισµού έχουν ολοκληρωθεί και απο-
µένουν οι δοκιµές του, ενώ βέβαια εν προκειµένω δεν τίθεται καν
θέµα κυριότητος του υποβρυχίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κ. Παναγιώταρος έχει το λόγο για τρία λεπτά.
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ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Υπουργέ, η σύµβαση που υπε-
γράφη το 2010 από τον κ. Βενιζέλο και τον κ. Παπακωνσταντίνου
κατ’ αρχάς από το κείµενο που ήταν προς σύµβαση ως διά µα-
γείας -ενώ άλλο ήταν το κείµενο πριν- έφυγε η πρόταση η οποία
έλεγε ότι οι πληρωµές πρέπει να συνδέονται µε την πρόοδο των
κατασκευών. Ένα αυτό, εξαφανίστηκε ως διά µαγείας.

Δεύτερον, εξαφανίστηκαν όλες οι ρήτρες καθυστέρησης. Δεν
υπάρχουν τέτοιες ρήτρες, που όπως ξέρετε πολύ καλά, το γνω-
ρίζουν όλοι, σε οποιοδήποτε µεγάλο συµβόλαιο υπάρχουν κι
αυτού του είδους οι ρήτρες. 

Στην ουσία το 2010 δόθηκε επίσης παράταση για το «ΩΚΕΑ-
ΝΟΣ» άλλα τρία χρόνια και όλοι ξέρουµε ότι το Πολεµικό Ναυτικό
αρνείται να το παραλάβει, διότι οι µετασκευές του δεν έχουν
φτάσει το στάνταρ και τις προβλεπόµενες από τη συµφωνία αλ-
λαγές. Οπότε πολύ πιθανόν αυτήν τη στιγµή να έχουµε ένα υπο-
βρύχιο στο οποίο δαπανήσαµε 500 εκατοµµύρια ευρώ και
µάλλον να καταλήξει και για σκραπ, το πιο ακριβό σκραπ που
υπάρχει στον κόσµο.

Το ζήτηµα είναι ότι ένα ολόκληρο κράτος κάθεται ανήµπορο,
µε σταυρωµένα τα χέρια και δεν κάνει απολύτως τίποτα για την
περιουσία του και µιλάµε για τεράστια περιουσία, όπως σας προ-
είπα. Λύσεις υπάρχουν, τρεις τέσσερις διαφορετικές, µία εκ των
οποίων είναι, όπως είπατε κι εσείς, να καταγγελθούν οι συµφω-
νίες και να τελειώσουµε την κατασκευή των υποβρυχίων αλλού.
Έγινε πρόταση να πάνε ακόµα και σε ναυπηγεία της Τουρκίας. 

Το ζητούµενο είναι ότι έχετε µία πολύ κοντόφθαλµη πολιτική
όχι µόνο ως προς την εθνική άµυνα, αλλά και ως προς το γενικό-
τερο πλαίσιο µε τις ελληνικές αµυντικές βιοµηχανίες. Γιατί τα
ναυπηγεία συµπεριλαµβάνονται στις αµυντικές βιοµηχανίες. Θα
µπορούσαν να έχουν πολλή δουλειά, οι εργαζόµενοι να µην είναι
υποχρεωµένοι αυτήν τη στιγµή να δουλεύουν µία, δύο µέρες την
εβδοµάδα. Φυσικά µε µία δύο µέρες την εβδοµάδα δεν πρόκειται
να τελειώσει κανένα υποβρύχιο. Θα πάρει δέκα χρόνια για να
αποπερατωθούν. Δεν βλέπουµε να έχετε κινηθεί καθόλου δυνα-
µικά. Θα µπορούσατε, αν θέλατε κι εσείς ως Υπουργείο Εθνικής
Άµυνας σε ελάχιστο χρόνο να µαζέψετε όλους τους εµπλεκόµε-
νους στο γραφείο σας και εντός µισάωρου να έχετε δώσει την
πολυπόθητη λύση.

Επιπροσθέτως για την ιστορία, στις εταιρείες αυτές οι οποίες
πήραν το «διαγωνισµό» -εντός εισαγωγικών, γιατί ξέρουµε ότι
τους παραχωρήθηκε έναντι 1 ευρώ όλο το ναυπηγείο- δεν δοθή-
καν ποτέ από µέρους του «αγοραστή» -εντός εισαγωγικών, γιατί
δώρο του έγινε µαζί µε µία τεράστια προίκα, τα υποβρύχια συν
κάποιες άλλες δουλειές που του είχατε υποσχεθεί- εγγυήσεις
από τράπεζες. Οπότε, όπως έχει γίνει τώρα, έχει εγκαταλείψει
τη χώρα, δεν ασχολείται καθόλου µε το ναυπηγείο, δεν του καί-
γεται καρφί, διότι πολύ απλά δεν έχει βάλει ούτε 1 ευρώ από την
τσέπη του.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όλα αυτά είναι ποινικά. Ήδη κάποιοι από τους εµπλεκοµένους
βρίσκονται στον Κορυδαλλό, κάποιοι άλλοι τέως συνάδελφοί σας
Υπουργοί ετοιµάζονται οσονούπω για τον ανακριτή. Όσο χρονο-
βόρα κι αν είναι η διαδικασία θα πάνε να κάνουν παρέα στους
νυν ενοίκους του Κορυδαλλού. Φυσικά θα ζητηθούν και τερά-
στιες ευθύνες για τους εµπλεκόµενους της συµβάσεως του
2010, της 3885, όπου στην κυριολεξία «έβγαλαν λάδι» όλους
τους υπόλοιπους εκτός από το ελληνικό κράτος. Αν λέγαµε ότι
θέλουµε να πληρώσουµε και τα τελευταία, ενώ έχουµε δώσει 2
δισεκατοµµύρια είναι 75 εκατοµµύρια ευρώ συν άλλα 100-150
εκατοµµύρια που θεωρητικά είναι οι µισθοί των εργαζοµένων που
οφείλονται συν κάποιοι άλλοι λογαριασµοί για να τα παραλά-
βουµε και δεν κάνουµε ούτε αυτό. 

Πρέπει να ξέρουν και οι εν λόγω κύριοι, τέως Υπουργοί Εθνι-
κής Άµυνας, Οικονοµίας κ.λπ. ότι και γι’ αυτούς έρχεται η ώρα
που θα δώσουν εξηγήσεις γιατί από τη µία έδωσαν 2 δισεκατοµ-
µύρια και πλέον ευρώ για την κατασκευή πολεµικού υλικού το
οποίο δεν µπορούµε ούτε καν να παραλάβουµε και την ίδια
στιγµή ήταν οι ίδιοι που έβαλαν τη χώρα στη µέγγενη του ΔΝΤ
και της τρόικας και αυτήν τη στιγµή ο κόσµος ανήµπορος παρα-
κολουθεί από τη µία ιστορίες δισεκατοµµυρίων ευρώ, βλέπει ότι

ο υποβρυχιακός στόλος της Ελλάδας παραπαίει…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Επιτρέψτε µου για ένα λεπτό. Τελει-

ώνω κι εγώ. Και ο κύριος Υπουργός καθυστέρησε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν είναι απάντηση

αυτή.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Έτσι λοιπόν δεν µπορούµε να κά-

νουµε τίποτα. 
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Παναγιώταρε,

δεν είναι απάντηση αυτή προς το Προεδρείο.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: …τη γκλίτσα του τσοπάνη, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αυτό το λέτε εσείς

δηµοκρατία και σεβασµό στους κανόνες της δηµοκρατίας; 
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Να δείξετε εσείς τον απαραίτητο σε-

βασµό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να µάθει, λοιπόν, ο

ελληνικός λαός ότι εσείς δεν αναγνωρίζετε κανένα κανόνα δη-
µοκρατίας. Με τσαµπουκά θέλετε να λειτουργείτε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα περιορι-
στώ στο σήµερα. Δεν πρόκειται να σχολιάσω τα της περασµένης
δεκαετίας.

Το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας κάθε άλλο παρά κοντόφθαλµη
αµυντική πολιτική έχει. Κάνει το κάθε τι για την ενίσχυση των Ενό-
πλων Δυνάµεων και τη διατήρηση της µαχητικής τους ικανότητας
στο πλαίσιο της σηµερινής δυσχερούς δηµοσιονοµικής συγκυ-
ρίας.

Για το συγκεκριµένο θέµα, έχοντας πλήρη επίγνωση της σο-
βαρότητας αλλά και της συνθετότητας του ζητήµατος, από την
πρώτη εβδοµάδα της ανάληψης των καθηκόντων της η νέα πο-
λιτική ηγεσία επεδίωξε τον Ιούνιο να φέρει το θέµα στο προσκή-
νιο και συγκάλεσε ευρεία διυπουργική σύσκεψη στο Υπουργείο
Οικονοµικών µε τη συµµετοχή των Υπουργών Οικονοµικών, του
Αναπληρωτού, των Υπουργών Άµυνας, του Υπουργού Εργασίας,
του Υπουργού Ναυτιλίας, συναρµόδιων παραγόντων και του
Προέδρου της ΓΣΕΕ κ. Παναγόπουλου ο οποίος παρεκλήθη να
παρέµβει στο θέµα µε σκοπό ακριβώς την ανακίνηση του ζητή-
µατος και τον προσδιορισµό ενός «οδικού χάρτη», µιας πορείας
προς τα εµπρός. 

Αµέσως µετά, ύστερα από αίτηµα του κυρίου Υπουργού Άµυ-
νας, ο κύριος Πρωθυπουργός άµεσα συγκάλεσε σύσκεψη των
Αρχηγών µαζί µε τους συναρµόδιους Υπουργούς µε αποκλει-
στικό θέµα το θέµα των ναυπηγείων και φυσικά του προγράµµα-
τος των υποβρυχίων. Στη σύσκεψη αυτή αποφασίστηκε ο
ορισµός του κ. Νίκου Αναστασόπουλου ως ειδικού συντονιστή
για τα συναφή θέµατα. Οι τελικές αποφάσεις επί του ζητήµατος
αναµένεται να ληφθούν µετά την επικείµενη κατάθεση της πρό-
τασης του κ. Αναστασόπουλου.

Τελειώνοντας, θέλω να επισηµάνω ότι σε περίπτωση της καθ’
οιονδήποτε τρόπο λύσεως της εκτελεστικής συµφωνίας, το ελ-
ληνικό δηµόσιο παραλαµβάνει σύµφωνα µε τα συµβατικώς προ-
βλεπόµενα τα υποβρύχια εις την φάση ναυπήγησης ευρίσκονται,
κατέχοντας ήδη και σχετικά πιστοποιητικά κυριότητας.

Συγκεκριµένα, για τα υποβρύχια του προγράµµατος «Αρχιµή-
δης» η ναυπήγηση έχει προχωρήσει σε ποσοστό 90% για το υπο-
βρύχιο «ΠΙΠΙΝΟΣ», 90% για το υποβρύχιο «ΜΑΤΡΟΖΟΣ» και 80%
για το υποβρύχιο «ΚΑΤΣΩΝΗΣ» µε περίπου ανάλογα ποσοστά
κυριότητας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς
Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης, κ. Ορφανός, ζητεί ολιγοήµερη

άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η Βουλή ενέκρινε.
Σειρά έχει η τρίτη µε αριθµό 607/19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος,  κ. Κεγκέρογλου, προς τον Υπουργό Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύ-
ων, σχετικά µε τη µείωση των τιµών των βασικών καταναλωτικών
αγαθών και εφοδίων παραγωγής.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός, κ. Σκορδάς.

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο για δυο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, συζητήσαµε και προ δυο εβδοµάδων για το

θέµα των τιµών. Βεβαίως στην προηγούµενη ερώτηση ασχολη-
θήκαµε περισσότερο µε το θέµα, αφού οι τιµές έχουν διαµορ-
φωθεί στη λιανική. Το κύριο κριτήριο της κατάθεσης αυτής της
ερώτησης για µένα είναι το γεγονός ότι η µεγάλη µείωση του ει-
σοδήµατος των εργαζοµένων, η µείωση του εισοδήµατος όλων
των οικογενειών επιβάλλει και την ανάλογη µείωση του κόστους
ζωής. Το κόστος ζωής που διαµορφώθηκε τα προηγούµενα χρό-
νια, λόγω της ύπαρξης ουσιαστικά της δυνατότητας, έθεσε την
Ελλάδα, λόγω των τιµολογιακών πολιτικών των εταιρειών, κυρίως
των πολυεθνικών, ως χώρα ακριβή. Αυτό θα πρέπει να αλλάξει. 

Σήµερα, µε οποιαδήποτε έρευνα και αν ασχοληθούµε σε οποι-
αδήποτε µελέτη και αν πατήσουµε και µε τα τελευταία στοιχεία
που δηµοσίευσε και το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», τα οποία σας αναφέρω,
θα δούµε το εξής γεγονός. Πολυεθνικές εταιρείες που παράγουν
προϊόντα, ακόµα και στη χώρα µας, τα πωλούν αυτά τα προϊόντα
ακριβότερα µέχρι και 50%-60% απ’ ό,τι σε άλλες χώρες. Η συγ-
κεκριµένη έρευνα στην οποία αναφέροµαι δηµοσιεύεται στο
«ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» της προηγούµενης Κυριακής και αφορά σύγ-
κριση Ελλάδας και Αυστρίας. 

Όµως και πέρα από την πώληση από τις βιοµηχανίες, η πολι-
τική που ακολουθούν οι εισαγωγείς και οι χονδρέµποροι είναι τέ-
τοια που διαµορφώνει υψηλές τιµές λιανικής. Εποµένως, θα
πρέπει να δούµε το πρόβληµα µέχρι να φτάσει στη λιανική. Οι
προτροπές της Γενικής Γραµµατείας Καταναλωτή, του Προ-
έδρου της Επιτροπής Ανταγωνισµού και όλων µας, οι καταναλω-
τές να ερευνούν και να επιλέγουν δεν έχει κανένα νόηµα όταν
στη λιανική έχουν φτάσει προϊόντα µε υψηλές τιµές και  µικρές
διαφορές µεταξύ τους.

Εποµένως, θα ήθελα από εσάς να γνωρίζω αν είναι προτεραι-
ότητα για την Κυβέρνηση η µείωση του κόστους ζωής και συνα-
κόλουθα η µείωση του κόστους λειτουργίας των µικρών
επιχειρήσεων, η µείωση του κόστους παραγωγής. 

Θα ήθελα να ξέρω, επίσης, αν προτίθεστε να παρέµβετε σε
ευρωπαϊκό επίπεδο αξιοποιώντας ευρωπαϊκούς θεσµούς, όπως
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή Ανταγωνισµού, προκειµένου αυτή η στρέ-
βλωση και οι εναρµονισµένες πρακτικές να φύγουν από τη µέση.

Το δεύτερο είναι τι γίνεται µε τις ενδο-οµιλικές συναλλαγές, τι
γίνεται µε την πορεία των προϊόντων και τα καπέλα που µπαίνουν
µετά την εισαγωγή τους στη χώρα  µας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Η ερώ-
τηση του κυρίου Βουλευτή ξεκινάει από µια λάθος αφετηρία και
οδηγείται σε ένα λογικό συµπέρασµα. Πρέπει να συζητήσουµε
λίγο γι’ αυτήν την αφετηρία στην οποία στηρίζεται αυτή η αντί-
ληψη. 

Υπάρχει µια ευρέως διαδεδοµένη άποψη ότι στην Ελλάδα οι
τιµές χονδρικής είναι αυξηµένες σε σχέση µε τις τιµές χονδρικής
στην υπόλοιπη Ευρώπη περίπου κατά 30%. Αυτό, πράγµατι, συµ-
βαίνει αν κανείς διαβάσει στατικά τιµοκαταλόγους εταιρειών είτε
είναι παραγωγοί είτε είναι προµηθευτές χονδρικής.

Αυτό οφείλεται –δεν είναι πραγµατικό, δεν απεικονίζει την
πραγµατική τιµή στην οποία το λιανεµπόριο αγοράζει στην Ελ-
λάδα- στο γεγονός ότι µέχρι το Φεβρουάριο του 2012, όπου και
καταργήθηκε µε σχετική διάταξη, ίσχυε η υποχρεωτική υποβολή
τιµοκαταλόγων από τις εταιρείες. 

Οπότε, έχοντας ως δεδοµένο για σειρά δεκαετιών οι εταιρείες
ότι µπορεί να υπάρχει απαγορευτική παρέµβαση της πολιτείας
σε ό,τι αφορά την ελεύθερη διαµόρφωση τιµοκαταλόγου, δήλω-
ναν υψηλές τιµές χονδρικής και πάνω εκεί έχτιζαν µία πολιτική
προµηθειών µε το λιανεµπόριο στη βάση των εκπτώσεων, των
προσφορών και των προωθητικών ενεργειών. Θα δώσω ένα πα-
ράδειγµα: 

Όταν µειώσαµε τις τιµές των κυλικείων, το Σεπτέµβριο, µου
έφεραν τιµοκαταλόγους χονδρικής για το νερό, επειδή βάλαµε
στα 0,35 λεπτά το µικρό µπουκαλάκι. Και µου έλεγαν: «Πώς είναι
δυνατόν να πουλήσουµε 0,35 λεπτά το νερό, όταν στον τιµοκα-
τάλογο στη χονδρική έχει 0,33;»

Αν πάτε σε ένα οποιοδήποτε σούπερ µάρκετ, θα δείτε ότι το
µικρό µπουκαλάκι νερού στη λιανική του πώληση δεν έχει παρα-
πάνω από 0,12 έως 0,14 λεπτά. Στη χονδρική η τιµή είναι ακόµα
χαµηλότερη.

Αυτό το λέω ως ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, για να κατα-
λάβουµε το πώς λειτουργεί ο τιµοκατάλογος χονδρικής σε σχέση
µε την πραγµατική πράξη πώλησης.

Αυτό επειδή έχει καταργηθεί σαν υποχρέωση από το Φε-
βρουάριο, νοµίζω ότι σιγά – σιγά θα οδηγήσει σε µία αλλαγή
κουλτούρας στη σχέση του χονδρικού µε το λιανικό εµπόριο και
θα πάµε σιγά – σιγά στη λογική αυτού που λέµε, καθαρές, νέτες
τιµές.

Από εκεί και πέρα, σε ό,τι αφορά τα επιµέρους ερωτήµατα που
έχετε διατυπώσει, θα σας πω ότι σήµερα στην αγορά πάνω από
το 40% του όγκου των πωλήσεων γίνεται σε καθεστώς προσφο-
ρών και εκπτώσεων και πάνω από το 30% έχει µετακινηθεί από
τα επώνυµα προϊόντα στα προϊόντα ιδιωτικής ετικέτας.

Σε ό,τι αφορά, δε, την πτώση των εισοδηµάτων, θα συµφω-
νήσω. Δεν µπορεί κανείς να διαφωνήσει µε αυτό. Το κόστος,
όµως, του εισοδήµατος επηρεάζει λιγότερο από 5% το κόστος
παραγωγής ενός προϊόντος. Δεν σηµαίνει, δηλαδή, ότι εάν µει-
ωθεί το εισόδηµα του εργαζόµενου κατά ένα ποσοστό 25% ή
30%, αντίστοιχη είναι και η πτώση του κόστους παραγωγής των
προϊόντων.

Αυτό το οποίο εµείς κάνουµε είναι µία συνεχής διερεύνηση, σε
κάθε περίπτωση, των αιτίων που οδηγούν στη διαµόρφωση συγ-
κεκριµένου επιπέδου τιµών. Και όπου υπάρχει αθέµιτη πρακτική,
ενδοοµιλική τιµολόγηση, εναρµονισµένη πρακτική ή οποιαδή-
ποτε άλλη παραβίαση του νόµου του ανταγωνισµού, παρεµβαί-
νουµε. Και το έχετε δει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι πατήσατε σε λάθος αντίληψη, ανταπαντώντας στη

λάθος αφετηρία που µου είπατε. Και η λάθος αντίληψη είναι στο
γεγονός ότι θεωρείτε πως οι τιµές που υπήρχαν τα προηγούµενα
χρόνια ήταν πραγµατικές, ότι, δηλαδή, δεν είχαµε διαφορές ανά-
µεσα στην Ελλάδα και τις άλλες χώρες.

Μία απλή έρευνα, κύριε Υπουργέ, δική σας, προσωπική θα δεί-
ξει ότι υπάρχουν τεράστιες διαφορές και στη λιανική και πιο
πάνω. Και όχι µόνο µε ευρωπαϊκές χώρες. Τα ίδια προϊόντα σε
γειτονικές χώρες –στη Βουλγαρία και τα Σκόπια, στην Τουρκία-
είναι φθηνότερα. 

Άρα, λοιπόν, είναι λάθος η αντίληψη της Κυβέρνησης ότι θα
διαµορφωθούν οι τιµές σε χαµηλά επίπεδα εάν διαµορφωθεί η
κατάλληλη κουλτούρα –εκπλήσσοµαι, η κατάλληλη κουλτούρα!-
από τους χονδρεµπόρους και τους βιοµήχανους. Μα, όταν µει-
ώναµε το εισόδηµα των εργαζοµένων λόγω ανάγκης, δεν ήταν
θέµα κουλτούρας, ήταν θέµα αποφάσεων.

Εγώ, λοιπόν, απαιτώ από την Κυβέρνηση να πάρει αποφάσεις.
Και θα έλεγα να µη συγκρίνετε αυτά τα προϊόντα που είναι στη
διατίµηση ή που έχετε το δικαίωµα να βάλετε ενδεικτικές τιµές,
του κυλικείου, του νερού κ.λπ.. Να µου πείτε εάν στην περίοδο
της κρίσης προτίθεστε να χρησιµοποιήσετε το νόµο που είναι σε
ισχύ -το προεδρικό διάταγµα του ’46- για να παρέµβετε και να
βάλετε τιµές και σε άλλα προϊόντα όταν διαπιστώνετε ότι υπάρ-
χει υπερκέρδος, όταν υπάρχει διαφορετική τιµολόγηση.
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Θέλω µια γενναία παρέµβαση από την Κυβέρνηση και την
απαιτώ προς τις προµηθεύτριες εταιρείες, ούτως ώστε να υπάρ-
ξει αλλαγή τιµοκαταλόγου στην Ελλάδα. Μας κατατάσσουν
ακόµα στις ακριβές χώρες. 

Την εποχή του εύκολου δανεισµού όλα τα εισοδήµατα ακόµα
και των εργαζοµένων µέσω των υψηλών τιµών διοχετευόταν στις
πολυεθνικές. Αυτό συνέβαινε. Δανειζόταν η χώρα, κατασπατα-
λούσαµε τα χρήµατα, κλοπές, διαφθορά, µαύρες τρύπες, αλλά
ακόµα και το εισόδηµα των εργαζοµένων το σχετικά υψηλό µε
το σηµερινό πήγαινε στις πολυεθνικές µέσω των υψηλών τιµών.

Τα εισοδήµατα σήµερα βεβαίως έχουν µειωθεί αλλά οι τιµές
έχουν µείνει. Είµαστε χώρα που έχει καταταχθεί στα υψηλά τι-
µολόγια των άλλων χωρών. Αυτό πρέπει να το δείτε. Πρώτον, Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή Ανταγωνισµού και δεύτερον, απευθείας πα-
ρέµβαση στις µεγάλες εταιρείες. Δέκα - δεκαπέντε εταιρείες ει-
σαγωγικές, προµηθεύτριες ελέγχουν όλο το χονδρεµπόριο στη
χώρα µας. Απευθείας παρέµβαση.

Είπατε ορισµένα πράγµατα για τα εκπτωτικά, κ.λπ.. Το πιστω-
τικό τιµολόγιο έκπτωσης θα το καταργήσετε προκειµένου να
έχουµε πραγµατική εικόνα και να µην υπάρχει στρέβλωση στην
αγορά; Πώς θα παρέµβετε στις ενδοοµιλικές συναλλαγές όπου
έχουµε τριγωνική τιµολόγηση χωρίς να µεταφέρεται το προϊόν; 

Χώρα παραγωγής, Κύπρος παραδείγµατος χάριν, και στη συ-
νέχεια Ελλάδα ή χώρα που υπάρχει χαµηλή φορολόγηση πρώ-
τα, Σκόπια και µετά εισαγωγή στην Ελλάδα. Πληρώνουν χαµηλή
φορολόγηση εκεί και µετά τα εισάγουν µε υψηλές τιµές στη
χώρα µας, για να διαµορφώσουν αυτόν τον υψηλό τιµοκατάλογο
που σας λέω. 

Πώς παρεµβαίνουµε εκεί στις ενδοοµιλικές συναλλαγές; Υπο-
χρεωτική µεταφορά του προϊόντος ανάλογα µε την τιµολόγηση.
Δεν µπορεί να τιµολογήσουµε το προϊόν ανάµεσα σε τρεις χώρες
και να έρχεται απευθείας στην Ελλάδα. Δηλαδή, το δελτίο απο-
στολής να είναι διαφορετικό -να το πω απλά, για να το καταλάβει
ο κόσµος- από το τιµολόγιο το οποίο κάνει άλλη διαδροµή. 

Άρα, λοιπόν, τι θέλω να πω. Αναγνωρίζοντας ότι οι προσπά-
θειές σας στη λιανική είναι σηµαντικές -αλλά στη λιανική αφού
έχουν διαµορφωθεί τα επίπεδα των τιµών- πρέπει να πάτε δύο
επίπεδα παραπάνω. Πρέπει να ξεκινήσετε από την εταιρεία πα-
ραγωγής σ’ όποια χώρα και αν είναι και ιδιαίτερα αυτές που είναι
την Ελλάδα και ελληνικές εταιρείες το κάνουν αυτό, πουλούν έξω
φτηνότερα, στην Ελλάδα ακριβότερα και καλύπτουν τις πιθανές
ζηµιές ή το πιθανό ρίσκο, αυτό το κάνουν και σε πολλούς τοµείς,
τα στοιχεία υπάρχουν- και στη συνέχεια να προχωρήσετε στους
εισαγωγείς και στους χονδρεµπόρους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θα ήµουν ευτυχής, κύριε Πρό-
εδρε, αν µπορούσα µέσα σε τρία λεπτά να αναπτύξω ένα τερά-
στιο θέµα που είναι υπ’ αριθµόν ένα στην κοινωνία σήµερα.

Ευχαριστώ πολύ
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είπατε αρκετά και

ουσιώδη πράγµατα αν µου επιτρέπετε.
Ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,

Μεταφορών και Δικτύων, κ. Αθανάσιος Σκορδάς, έχει το λόγο για
τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Εγώ θα επαναλάβω ότι η αγορά δεν λειτουργεί µε αστυνοµικές
διατάξεις. Αυτό το µοντέλο έχει δοκιµαστεί πολλές φορές στο
παρελθόν και δηµιούργησε φαινόµενα προστατευτισµού που
οδήγησαν στην απώλεια της ανταγωνιστικότητας των ελληνικών
επιχειρήσεων και της ελληνικής παραγωγής σε σχέση µε ξένα
προϊόντα.

Νοµίζω ότι αυτό που πρέπει να γίνει -και αυτό κάνουµε, αυτή
είναι η πολιτική της Κυβέρνησης- είναι να αναπτύσσουµε δύο πυ-
λώνες παρεµβάσεως. Ο ένας πυλώνας είναι η λειτουργία του υγι-
ούς ανταγωνισµού και αυτό γίνεται µε την αλλαγή στην
αγορανοµική νοµοθεσία και την άρση του διοικητικού κόστους
που µπορεί να δηµιουργεί το παλιό θεσµικό καθεστώς. Σας λέω,
επίσης, ότι στις 3 Δεκεµβρίου θα υπογραφεί συµφωνία συνερ-

γασίας µε τον ΟΟΣΑ για τη χρήση της εργαλειοθήκης του ΟΟΣΑ
σε τέσσερις σηµαντικούς τοµείς που θα αξιολογηθούν τα προ-
βλήµατα ανταγωνισµού. Είναι το λιανεµπόριο, τα οικοδοµικά
υλικά, ο τουρισµός και η βιοµηχανία.

Από εκεί και πέρα συµφωνίες κυρίων δεν είναι µέσα στις επι-
λογές µας. Συµφωνίες κυρίων προϋποθέτουν µια αντιπαροχή ξέ-
ρετε. Το να συµφωνήσεις µε τις εταιρείες παραγωγής ή χονδρι-
κού εµπορίου το ότι δεν θα έχουν αύξηση ή µείωση στην τιµή
του τιµοκαταλόγου, σηµαίνει ότι η πολιτεία θα πρέπει να αντιπα-
ρέχει κάτι. Και αυτό το κάτι τι προτείνετε να είναι; Να είναι ανοχή
σε ζητήµατα ποιότητα και ασφάλειας των προϊόντων; Να είναι
ανοχή σε εναρµονισµένες πρακτικές και σε γενικότερα παραβα-
τικές συµπεριφορές του ανταγωνισµού;

Νοµίζω ότι οι συµφωνίες κυρίων δοκιµάστηκαν, απέτυχαν και
δεν θα πρέπει να ξαναµπαίνουν στη συζήτηση, ειδικά σ’ αυτήν
εδώ την Αίθουσα. 

Από εκεί και µετά ο δεύτερος πυλώνας των πολιτικών µας έχει
να κάνει µε τον έλεγχο και την εποπτεία, που η πολιτεία οφείλει
να ασκεί. Το έχω πει κι άλλες φορές και µε ευκαιρία δικών σας
ερωτήσεων, γιατί έχετε ιδιαίτερο ενδιαφέρον για τα θέµατα, ότι
και η Επιτροπή Ανταγωνισµού το τελευταίο διάστηµα έχει εντεί-
νει τις προσπάθειές της. Έχουµε δει τέσσερις υποθέσεις µε ει-
σηγήσεις για κυρώσεις σε αθέµιτες πρακτικές. Στις ενδοοµιλικές
τιµολογήσεις, που, πράγµατι, είναι ένα πρόβληµα, όπως σωστά
αναφέρατε, πολύ σοβαρό, έχουµε ήδη ολοκληρώσει µία µεγάλη
υπόθεση µε το µεγαλύτερο πρόστιµο που έχει µπει, σε πολυε-
θνική εταιρεία τροφίµων γι αυτό το πρόβληµα, και συνεχίζουµε
βέβαια, δεν σταµατάµε. 

Επίσης προσπαθούµε να ενδυναµώσουµε τη δυνατότητα του
καταναλωτή να παρακολουθεί και ο ίδιος όσο καλύτερα µπορεί
την εξέλιξη. Το Παρατηρητήριο Τιµών καταγράφει τιµές σε κα-
θηµερινή βάση για χίλια πεντακόσια καταναλωτικά αγαθά ευ-
ρείας κλίµακας και δίνει τη δυνατότητα, όχι µόνο µέσω
διαδικτύου, αλλά και µε εφαρµογές ώστε από το κινητό του τη-
λέφωνο ο κάθε πολίτης να διασταυρώνει τις τιµές που βρίσκει
στα ράφια µε τις τιµές που καταγράφουν οι υπηρεσίες. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 611/19-11-2012 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα Μαριά προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τους όρους και τις προϋποθέσεις που τέθη-
καν από το Eurogroup της 12ης Νοεµβρίου για την εκταµίευση
της δόσης των 31,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαριά θα απαντήσει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊκούρας.  

Κύριε Μαριά, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε την επίκαιρη
ερώτησή σας. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, η ερώτηση µου έχει τέσσερα σκέλη, αλλά το τέταρτο
σκέλος νοµίζω ότι είναι αυτό που απασχολεί πλέον όλη τη χώρα
και είναι για το ποια είναι η στρατηγική της Κυβέρνησης για την
αντιµετώπιση της βιωσιµότητας του χρέους κι αν µέσα στη
στρατηγική αυτή συµπεριλαµβάνεται και το κούρεµα των
οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου που κατέχει η Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα, αλλά και το κούρεµα των δανείων του επίση-
µου τοµέα, δηλαδή τα δάνεια που έχουν δώσει τα κράτη-µέλη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην Ελλάδα. 

Θυµόµαστε όλοι ότι σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα στις 7 Νοεµ-
βρίου µε επιτακτικό και ιδιαίτερα εκβιαστικό τρόπο, η Κυβέρνηση
είχε πει ότι πρέπει να περάσει το πολυνοµοσχέδιο, ένα τεράστιο
νοµοσχέδιο επτακοσίων τριάντα δύο σελίδων –εκ των οποίων
διακόσιες πενήντα σελίδες ήταν µόνο οι διατάξεις του νόµου-
προκειµένου ακριβώς να υπάρχει η δυνατότητα στις 12
Νοεµβρίου στο Eurogroup να παρθούν αποφάσεις για την
εκταµίευση της περίφηµης δόσης. Είχε πει µάλιστα ο
Πρωθυπουργός ότι αν δεν γίνει αυτό, η χώρα θα πτωχεύσει στις
16 Νοεµβρίου. 

Όµως το Eurogroup στις 12 Νοεµβρίου δεν πήρε απόφαση
εκταµίευσης αλλά ταυτόχρονα έθεσε τα θέµα της βιωσιµότητας
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του χρέους, έβαλε τα προαπαιτούµενα που δεν είχαν εκπλη-
ρωθεί κι από εκεί και πέρα η Κυβέρνηση µε δύο πράξεις νοµο-
θετικού περιεχοµένου πέρασε αυτά τα προαπαιτούµενα και
φτάσαµε στο Eurogroup στις 20 Νοεµβρίου, όπου υποτίθεται ότι
θα γινόταν η εκταµίευση της δόσης αλλά κι εκεί για άλλη µία
φορά αναβλήθηκε η απόφαση, πηγαίνει για τις 26 Νοεµβρίου,
διότι δήθεν πρέπει να λυθούν τεχνικά ζητήµατα, όπως είπε και ο
κ. Γιούνκερ και ο κ. Σαµαράς. Δεν είναι τεχνικά ζητήµατα το θέµα
της βιωσιµότητας του χρέους. 

Η Ελλάδα, παρ’ ότι έχει εκπληρώσει τις υποχρεώσεις -µας
είπαν εδώ ως πρόταση οι της Κυβέρνησης ότι έπρεπε να
παρθούν µέτρα µείωσης µισθών, συντάξεων, φοροεπιδροµή,
µέτρα 13,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, µέτρα τα οποία στην ουσία
δηµιουργούν ανθρωπιστική κρίση- παρ’ ότι ακολουθήθηκε αυτή
η πολιτική και εγκρίθηκε από την κυβερνητική πλειοψηφία, τελικά
αποδεικνύεται ότι το θέµα είναι πολύ πιο περίπλοκο κι ότι αυτή η
τακτική δεν προχωρά και δεν δίνει κανένα αποτέλεσµα. 

Εποµένως, επειδή έχει τέσσερα σκέλη η ερώτησή µου, τα δύο
σκέλη εκ των πραγµάτων έχουν απαντηθεί. Διότι ρωτούσα ποια
είναι τα προαπαιτούµενα της απόφασης της 12ης Νοεµβρίου και
η Κυβέρνηση πέρασε δύο πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και
αυτό το οποίο έχει µεγάλη σηµασία αυτήν τη στιγµή είναι: Ποια
η στρατηγική της Κυβέρνησης για τη διαχείριση του θέµατος της
βιωσιµότητας του χρέους, αν θα προχωρήσει ή αν έχει άποψη
να πάµε σε κούρεµα των οµολόγων της ΕΚΤ κι επίσης ποιες οι
διαδικασίες και ποια εθνικά κοινοβούλια πρέπει να εγκρίνουν και
µε ποιους όρους την ενδεχόµενη εκταµίευση της δόσης;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο Ανα-

πληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Σταϊκούρας, για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, η ελληνική Κυβέρνηση –και αυτό απο-
δεικνύεται σήµερα τόσο ποσοτικά όσο και ποιοτικά- έχει
καταβάλει µεγάλη προσπάθεια τους τελευταίους µήνες, ώστε να
επαναφέρει το πρόγραµµα οικονοµικής πολιτικής σε τροχιά υλο-
ποίησης και να τηρήσει τις δεσµεύσεις που η χώρα κατά το πα-
ρελθόν έχει αναλάβει απέναντι στους εταίρους της. 

Και αυτή η µεθοδική και συστηµατική προσπάθεια γίνεται σε
ένα εξόχως πιεστικό στο εσωτερικό και ιδιαίτερα, όπως είπατε
σωστά, ρευστό και άκαµπτο στο εξωτερικό περιβάλλον, υπό στε-
νούς χρονικούς περιορισµούς και υπό εξαιρετικά συγκεκριµέ-
νους και περιορισµένους, λόγω της χρόνιας αναξιοπιστίας της
χώρας, βαθµούς ελευθερίας.

Οι στόχοι αυτής της προσπάθειας, που είναι η συνέχιση και
επικαιροποίηση, µέσω της επιµήκυνσης, του προγράµµατος οι-
κονοµικής πολιτικής και η αποκατάσταση των χρηµατοδοτικών
ροών της χώρας προκειµένου να καλυφθούν οι ταµειακές της
ανάγκες, να ολοκληρωθεί η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών
και να διοχετευτεί ρευστότητα στην πραγµατική οικονοµία, φαί-
νεται να επιτυγχάνονται και οι µεγάλες και διευρυνόµενες θυσίες
των Ελλήνων πολιτών να αναγνωρίζονται.

Ως προς τα ερωτήµατά σας, θα απαντήσω και στα τέσσερα,
γιατί θεωρώ ότι και στο πρώτο δεν έχει καλυφθεί η ερώτησή σας
από την απάντηση που µόνος σας δώσατε.

Όσον αφορά στο πρώτο ερώτηµα, σχετικά µε τις προαπαιτού-
µενες ενέργειες που έπρεπε να αναλάβει η χώρα, ώστε να εκτα-
µιευτεί η επόµενη δόση του δανείου. Κύριε συνάδελφε, όλες
αυτές οι προαπαιτούµενες ενέργειες αναπτύσσονται µέσα στο
πολυνοµοσχέδιο, που ψηφίστηκε πρόσφατα από την ελληνική
Βουλή, καταγράφονται στο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δηµοσιο-
νοµικής στρατηγικής και παρουσιάζονται αναλυτικά στον προ-
ϋπολογισµό του επόµενου οικονοµικού έτους. Όπου απαιτείται
ή προβλέπεται, αποτυπώνονται σε πράξεις νοµοθετικού περιε-
χοµένου και σε κοινές υπουργικές αποφάσεις. Άρα δεν είναι
µόνο οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου τα προαπαιτούµενα,
είναι και µια σειρά από άλλα νοµοθετικά πονήµατα που ήρθαν
στη Βουλή.

Πολλές από αυτές τις προαπαιτούµενες ενέργειες αποτελούν
συµβατικές υποχρεώσεις της χώρας από τον προηγούµενο Μάρ-
τιο. Αρκετές από αυτές λίµναζαν και θα έπρεπε από καιρό να
είχαν εφαρµοστεί και χωρίς να µας τα επιβάλει κανένας δανει-

στής. Μεταξύ άλλων, στις προαπαιτούµενες ενέργειες περιλαµ-
βάνονται οι δηµοσιονοµικές παρεµβάσεις της επόµενης διετίας,
η κατάθεση και ψήφιση του προϋπολογισµού και του µεσοπρό-
θεσµου προγράµµατος δηµοσιονοµικής στρατηγικής, ρυθµίσεις
για την εισαγωγή αυτόµατων µηχανισµών ελέγχων των δαπανών
των φορέων της γενικής κυβέρνησης, πρωτοβουλίες για την απο-
φυγή δηµιουργίας µιας νέας γενιάς ληξιπρόθεσµων οφειλών από
το δηµόσιο, µεταρρυθµίσεις στον τοµέα της υγείας, της Δηµό-
σιας Διοίκησης, των µεταφορών και της ενέργειας, παρεµβάσεις
στις αγορές προϊόντων υπηρεσιών και εργασίας, δράσεις για την
αναδιοργάνωση των φορολογικών µηχανισµών, ρυθµίσεις για
την επιτάχυνση των αποκρατικοποιήσεων, ενέργειες για την ενί-
σχυση της σταθερότητας του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος. 

Πρόκειται για προαπαιτούµενες ενέργειες που έχουν στο σύ-
νολό τους –θα το επαναλάβω- ολοκληρωθεί. Και αυτό αναγνω-
ρίζεται πλέον και στη δήλωση που έκανε το Eurogroup µετά τη
λήξη των εργασιών προχθές. 

Στα επόµενα ερωτήµατα θα απαντήσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Μα-

ριάς για τη δευτερολογία του.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Με συγχωρείτε, για τη

διαδικασία, δεν είναι δυνατόν να κάνω δευτερολογία εάν δεν έχω
τις απαντήσεις του Υπουργού επί της πρωτολογίας. Παρακαλώ
για την επιείκειά σας να απαντήσει ο Υπουργός και στα υπό-
λοιπα, διότι πώς θα τοποθετηθώ, επί αναπάντητων θεµάτων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η διαδικασία, κύριε
συνάδελφε, είναι γνωστή. Ο Υπουργός απαντώντας, αναλαµβά-
νει και την ευθύνη της απάντησής του. Οπότε, εάν θέλετε, προ-
χωρήστε και µπορείτε να επανέλθετε και µε άλλη ερώτηση.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το βα-
σικό ερώτηµα το οποίο αυτήν τη στιγµή απασχολεί τη χώρα, είναι
ποια ή εάν υπάρχει στρατηγική της Κυβέρνησης για το θέµα της
βιωσιµότητας του χρέους. Και αυτό είναι το βασικό στο οποίο
προφανώς θα απαντήσει ο Υπουργός στη δευτερολογία, αλλά
δεν θα έχουµε τη δυνατότητα εµείς να τοποθετηθούµε.

Λέµε λοιπόν το εξής. Κύριε Υπουργέ, η τακτική που ακολουθεί
η Κυβέρνησή σας αλλά και οι προηγούµενες κυβερνήσεις, είναι
η τακτική του καλού µαθητή.

Εκπληρώνουµε, δηλαδή όλες τις υποχρεώσεις και όταν φτά-
σουµε στην κρίσιµη στιγµή, έρχονται οι εταίροι και επιβάλλουν
καινούργιους όρους. Αυτό το είδαµε και στην κυβέρνηση Παπαν-
δρέου και στην κυβέρνηση Παπαδήµου, αλλά και στη δική σας. 

Αυτή η τακτική λοιπόν δεν αποδίδει, διότι έχετε περάσει –θα
έλεγα- σε µια λογική, η οποία θεωρεί ότι όλα σας τα θέµατα θα
σας τα λύσουν οι δανειστές. Πρέπει να υπάρχει στρατηγική της
χώρας στο θέµα της βιωσιµότητας του χρέους. 

Αυτήν τη στιγµή η όλη ιστορία έχει αφεθεί –και από τον κ. Σα-
µαρά- στο να λυθεί µεταξύ –υποτίθεται- του Διεθνούς Νοµισµα-
τικού Ταµείου και της Γερµανίας. Έχει αφεθεί το θέµα ούτως
ώστε να ληφθούν αποφάσεις, οι οποίες θα αφορούν εµάς, χωρίς
εµάς. Αυτό είναι κάτι, στο οποίο θα πρέπει να απαντήσετε. 

Σας είχαµε δώσει την ευκαιρία µε αρκετές ερωτήσεις µέσα
στην Αίθουσα να µας απαντήσετε στο εάν είστε διατεθειµένοι να
κουρέψετε τα οµόλογα της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας.
Αυτή είναι µια ερώτηση, η οποία ήρθε αρκετές φορές και δεν
απαντήθηκε. 

Δεύτερον, σας ρωτάµε, αν θα είστε διατεθειµένοι, εφόσον ζη-
µιώνεται η χώρα από το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και τους
χειρισµούς της τρόικας, να ζητήσετε αποζηµίωση. Ούτε σε αυτό
απαντήσατε. Τι τακτικές θα έχετε στα ζητήµατα αυτά; Για εµάς,
το κυρίαρχο είναι να ρυθµιστεί η απάντηση µας απέναντι στους
δανειστές µε βάση το εθνικό συµφέρον. 

Ακόµη και ο κλασικός σύµµαχος της Κυβέρνησης, η εφηµε-
ρίδα το «ΒΗΜΑ» γράφει: «Μπορεί να είναι τόσο ξευτιλισµένοι οι
Ευρωπαίοι;». Αυτό είναι το πρώτο. Δεύτερος τίτλος: «Σεισάχ-
θεια». Σας λένε λύσεις, δηλαδή, οι οποίες έχουν προταθεί και
από τη δική µας πλευρά, αλλά και από ορισµένους άλλους µέσα
σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

Σήµερα έχουµε άλλο άρθρο του κ. Ψυχάρη: «Αφερέγγυοι εταί-
ροι και εγχώριοι κουκουλοφόροι». Έχει διαµορφωθεί, δηλαδή,
µια κατάσταση πλέον, που οι Ευρωπαίοι και οι εταίροι, έχοντας
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δει την υποχωρητικότητα τη δική σας, ότι δεν έχετε στρατηγική,
άγουν και φέρουν τη χώρα µε βάση τα δικά τους παιχνίδια, προ-
κειµένου να βάλουν στο χέρι τις πλουτοπαραγωγικές πηγές και
τις δηµόσιες επιχειρήσεις. 

Εποµένως, αποδεικνύεται ότι τη Δευτέρα, την παραµονή του
Eurogroup, έγινε µυστική συνάντηση στο Παρίσι µεταξύ στελε-
χών του Υπουργείου Οικονοµικών της Γαλλίας, της Γερµανίας,
της Ισπανίας και της Ιταλίας και πήραν αποφάσεις. Εκείνοι παίρ-
νουν αποφάσεις. Εµείς έχουµε στρατηγική; Θα πάρουµε αποφά-
σεις στα ζητήµατα αυτά; 

Δεν υπάρχει άλλη λύση παρά η σεισάχθεια, η διαγραφή του
χρέους, το κούρεµα. Και αυτό να γίνει όχι βέβαια, ανταποδοτικά
µε τη λήψη µέτρων εις βάρος του ελληνικού λαού, όπως έχετε
κάνει µέχρι στιγµής ή µε την υποθήκευση περιουσιακών στοι-
χείων του ελληνικού δηµοσίου. 

Αυτά λοιπόν είναι θέµατα που πρέπει να τα απαντήσετε. Δεν
απαντήσατε στα θέµατα αυτά, εποµένως δεν µπορώ να τοποθε-
τηθώ επί της απαντήσεώς σας, την οποία θα δώσετε σε λίγο. 

Πιστεύω ότι σε αυτό έπρεπε να δώσετε έµφαση, διότι τα άλλα
θέµατα τα προαπαιτούµενα τα γνωρίζουµε, τα έχουµε υποστεί
στην πλάτη µας, τα έχει υποστεί ο ελληνικός λαός. Ο ελληνικός
λαός ξέρει τι τον περιµένει. Υπάρχουν άνθρωποι που από την 1η
Ιανουαρίου θα έχουν πάρα πολλά προβλήµατα µε τα µέτρα που
πήρατε. Από εκεί και πέρα, θα έχουµε και το µηχανισµό των αυ-
τόµατων περικοπών, µε τον οποίο θα µειώνονται οι κοινωνικές
δαπάνες.

Άρα λοιπόν θα πρέπει να απαντήσετε στα ζητήµατα αυτά, διότι
το Eurogroup δεν εξέδωσε καν απόφαση. Η δήλωση του Προ-
έδρου του Eurogroup -για πρώτη φορά και όχι του ιδίου του ορ-
γάνου- δεν λέει κουβέντα για την εκταµίευση της δόσης. Επίσης
στη δήλωση αυτή δεν αναφέρεται η επιµήκυνση, την οποία εσείς
αναφέρατε. Δεν µας είπατε ότι το κοστολόγιο της επιµήκυνσης
αυτής θα είναι τριάντα δύο δισεκατοµµύρια, όπως είπε ο κ. Σόιµ-
πλε. Το κοστολόγιο αυτό, ποιος θα το πληρώσει; Πάλι εµείς θα
το πληρώσουµε; Και το ποσό αυτό µπορεί να φτάσει να είναι
πολύ περισσότερο.

Άρα λοιπόν, κλείνοντας, θέλω να πω ότι πιστεύω ότι γι’ αυτά
τα θέµατα έπρεπε να είχε έρθει ο Πρωθυπουργός στην Εθνική
Αντιπροσωπεία για να τα εξηγήσει, όπως έκανε δυο φορές ο
Σόιµπλε στο δικό του Κοινοβούλιο, όπως έκανε η Μέρκελ χθες,
για να µην ερχόµαστε µόνο µε επίκαιρες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Η λύση στο θέµα αυτό είναι η αξιοποίηση των αντιθέσεων που
-για δικούς τους λόγους- έχουν οι Ηνωµένες Πολιτείες και η Γερ-
µανία. 

Εµείς πιστεύουµε ότι η θέση µας για µονοµερή διαγραφή του
επονείδιστου χρέους είναι η µοναδική θέση, η οποία είναι ρεαλι-
στική. Να υιοθετήσετε λοιπόν µια τέτοια στρατηγική. 

Και ο κ. Σαµαράς αντί να ξανατρέχει στις Βρυξέλλες, να επι-
σκεφθεί και την Ουάσιγκτον και τη Μόσχα -διότι αυτοί συµµετέ-
χουν στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο- ούτως, ώστε να αξιο-
ποιήσουµε στρατηγικές, οι οποίες υπηρετούν το συµφέρον της
χώρας ψυχρά και καθαρά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευ-
τικοί από το 3o Δηµοτικό Σχολείο Νέας Φιλαδέλφειας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι έχετε καταλήξει σε αρκετά

αυθαίρετα συµπεράσµατα. Κατ’αρχάς, νέες ενέργειες, νέα
µέτρα δεν υπάρχουν. Όλα τα προαπαιτούµενα ολοκληρώθηκαν.
Ήµουνα σαφής.

Δεύτερον, µου είπατε να µην απαντήσω στα άλλα ερωτήµατα
γιατί έχουν απαντηθεί, ενώ θα δείτε από την απάντησή µου ότι
υπάρχουν ερωτήµατά σας τα οποία είναι σε εκκρεµότητα. Μπο-
ρεί να µη θυµάστε τις ερωτήσεις σας. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Τις θυµάµαι! Πετάξατε
τη µπάλα στην εξέδρα στην πρωτοµιλία σας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Θα είµαι σαφής, θα το δείτε. Εγώ δεν απαντάω στην
µπάλα, αλλά απάντησα στο πρώτο σας ερώτηµα µε πληρότητα. 

Πάµε στο δεύτερο τώρα και θα είχε ενδιαφέρον τότε η τοπο-
θέτηση τού κόµµατός σας. Σε ό,τι αφορά το µηχανισµό αυτόµα-
της διόρθωσης, η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου επιβεβαιώνει
τη βούληση της Κυβέρνησης για δηµοσιονοµική προσαρµογή,
εξυγίανση και πειθαρχία. Έτσι λάβαµε ως Κυβέρνηση, γιατί είχε
προηγηθεί άλλη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου χωρίς να µας
επιβληθεί, πρωτοβουλίες για τη σύσταση µηχανισµών αυτόµατης
διόρθωσης, µηχανισµών, που θα λειτουργούν εντός της χώρας
και στους οποίους θα συµµετέχουν Έλληνες πολίτες και όχι ξένοι
επίτροποι, όπως ψευδώς κάποιοι αναφέρουν. 

Στην κατεύθυνση αυτή ενεργοποιούνται µηχανισµοί παρακο-
λούθησης των ετήσιων προϋπολογισµών των φορέων της γενι-
κής κυβέρνησης και ΟΤΑ και ΔΕΚΟ, υπάρχουν συγκεκριµένες
ενότητες γι’ αυτό, σε µηνιαία βάση, µε τη θέσπιση τριµηνιαίων
στόχων και ανώτατων ορίων δαπάνης έτσι, ώστε να συνάδουν
αυτοί οι στόχοι και µε τον προϋπολογισµό και µε το µεσοπρόθε-
σµο. 

Οι διοικήσεις αυτών των οργανισµών θα πρέπει να διασφαλί-
ζουν ότι δεν θα υπάρχουν αρνητικές αποκλίσεις από τους στό-
χους και θα προβαίνουν οι ίδιοι σε προκαθορισµένες διορθωτικές
παρεµβάσεις σε περιπτώσεις εµφάνισής τους. Σε περιπτώσεις
αρνητικής απόκλισης, στα οικονοµικά αποτελέσµατα, θα προβλέ-
πεται ανάλογος περιορισµός των πιστώσεων για λειτουργικές
δαπάνες ή της επιχορήγησης ή της απόδοσης πόρων από τους
φορείς αυτούς, για να µην έρχεται η κεντρική διοίκηση να κόβει,
όπως είπατε σωστά, µισθούς και συντάξεις, καθώς και η λήψη
πρωτοβουλιών από την πλευρά των διοικήσεων για την επανα-
φορά των προϋπολογισµών των φορέων εντός στόχου. Διαφω-
νείτε σε αυτό;

Όσον αφορά το τρίτο σας ερώτηµα, σχετικά µε τις χώρες της
Ευρωζώνης, οι οποίες θα θέσουν υπό την έγκριση των κοινοβου-
λίων τους την εκταµίευση της δόσης τού δανείου, έχει απαντη-
θεί; Αφού δεν έχει τεθεί ακόµα. Άρα υπάρχουν κι άλλα
ερωτήµατα που δεν έχουν απαντηθεί. Από τις δεκαεπτά χώρες
που απαρτίζουν την Ευρωζώνη, οι χώρες για τις οποίες προβλέ-
πεται η υποχρεωτική έγκριση από τα εθνικά τους κοινοβούλια,
σύµφωνα µε τη γνώση που έχει το Υπουργείο Οικονοµικών, είναι
η Γερµανία, η Φινλανδία, η Σλοβενία, η Σλοβακία, η Εσθονία, η
Ολλανδία και η Μάλτα. 

Αναφορικά µε το χρόνο περάτωσης της προαναφερθείσας
διαδικασίας γίνεται αντιληπτό ότι οι διαδικασίες λειτουργίας των
εθνικών κοινοβουλίων δεν εξαρτώνται από την εθνική κυβέρνηση.
Ωστόσο, κύριε συνάδελφε, είναι βέβαιο ότι µετά τη λήψη της τε-
λικής απόφασης από το Eurogroup, οι εταίροι µας θα δροµολο-
γήσουν άµεσα τις διαδικασίες επικύρωσης από τα εθνικά τους
κοινοβούλια.

Ως προς το τελευταίο σας ερώτηµα, το τέταρτο, σχετικά µε τη
στρατηγική της Κυβέρνησης σε σχέση µε την αντιµετώπιση του
προβλήµατος της βιωσιµότητας του χρέους, το έχω πει και το
επαναλαµβάνω, η Κυβέρνηση στις επαφές που είχε και έχει στο
εξωτερικό έχει καταθέσει τις εκτιµήσεις της για την πορεία των
δηµοσιονοµικών µεγεθών, έχει καταθέσει τις εκτιµήσεις της για
την εξέλιξη του χρέους και τις εναλλακτικές προτάσεις για τη
διασφάλιση της βιωσιµότητάς του. 

Το εύρος των παρεµβάσεων δεν είναι απεριόριστο. Οι µεµο-
νωµένες λύσεις δεν είναι αρκετές. Η ψηλάφηση βραχυπρόθε-
σµων και µακροπρόθεσµων λύσεων ολοκληρώνεται και ο
συνδυασµός τους θα διασφαλίζει την κάλυψη του χρηµατοδοτι-
κού κενού για τη χώρα. 
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Κύριε συνάδελφε, σήµερα έχουν διαµορφωθεί συνθήκες στα-
θεροποίησης στη χώρα, δηλαδή έχουν διαµορφωθεί οι αναγκαίες
συνθήκες για σχεδιασµό και δράσεις σε όλα τα επίπεδα. Δεν ωφε-
λεί, κατά την εκτίµησή µου, να ρισκάρουµε µε δοκιµές και δεν
ωφελεί να επιδοθούµε σε ανώριµες, θορυβώδεις τακτικές.

Με πίστη, εθνικό σχέδιο και αποφασιστικότητα πρέπει και µπο-
ρούµε να πετυχαίνουµε τους στόχους, όπως αποδεικνύεται σή-
µερα και ταυτόχρονα να διεκδικούµε καλύτερους όρους
συνεργασίας µε τους εταίρους και δανειστές µας, όπως σύντοµα
θα αποδειχτεί.

Σας ευχαριστώ.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δεν απαντήσατε στο

κούρεµα των οµολόγων.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν έχετε το λόγο,

κύριε Μαριά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ο Υπουργός πέταγε τη

µπάλα έξω και δεν απάντησε σε τρία ερωτήµατα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Μαριά, εµείς

που είµαστε εδώ µέσα σεβόµαστε τους κανόνες.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν αν-

τιδικώ µ’ εσάς. Ο ελληνικός λαός αγωνιά για τη θέση αυτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αν µου επιτρέπει ο

κύριος Υπουργός, εφόσον είπε ότι η Κυβέρνηση κατέθεσε γρα-
πτά προτάσεις, θα µπορούσε είτε αυτοβούλως ο Υπουργός είτε
εσείς, να ζητήσετε να κατατεθούν στα Πρακτικά της Βουλής
αυτές οι προτάσεις. 

Επόµενη είναι η έβδοµη µε αριθµό 619/19-11-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τις απολύσεις εργαζοµένων στην εταιρεία Αερογραµµές
Αιγαίου (AEGEAN AIRLINES). 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος. 
Ο κ. Κατσώτης έχει το λόγο για  δύο λεπτά προκειµένου να

αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το Σεπτέµβρη η εται-

ρεία «ΑΕΡΟΓΡΑΜΜΕΣ ΑΙΓΑΙΟΥ» προχώρησε σε µαζικές απολύ-
σεις σαράντα εργαζοµένων από το ιπτάµενο προσωπικό,
αεροσυνοδούς και φροντιστές, οι οποίοι βέβαια ήταν µε συµβά-
σεις αορίστου χρόνου. Με την απειλή της απόλυσης εξαναγκάζει
επίσης εργαζοµένους σε άδειες άνευ αποδοχών. Ήδη έχει ανα-
κοινώσει είκοσι πέντε εργαζοµένους ανά µήνα µε άδειες άνευ
αποδοχών. Για το µήνα Νοέµβρη έχει εξαναγκάσει ήδη είκοσι
πέντε εργαζοµένους σε υποχρεωτική άδεια. 

Βέβαια αυτό γίνεται σε µια εταιρεία η οποία αναπτύσσεται, έχει
διπλασιάσει το δίκτυό της, πραγµατοποιεί όλους τους προορι-
σµούς που είχε η «OLYMPIC AIR» στο εξωτερικό, έχει αγοράσει
βέβαια τα «στορς» του Λονδίνου, έχει προχωρήσει και στην εξα-
γορά τής «OLYMPIC AIR». Αυτό αποδεικνύει ότι ο πραγµατικός
στόχος της εταιρείας είναι να αλλάξει τις εργασιακές σχέσεις των
εργαζοµένων και αυτό αποδεικνύεται, γιατί ενώ απολύει, ενώ βγά-
ζει σε άδεια άνευ αποδοχών τους εργαζοµένους, ταυτόχρονα έχει
συµβάσεις ορισµένου χρόνου στην εταιρεία και ανανεώνονται οι
συµβάσεις, όχι οι εποχικές, αυτήν την περίοδο, για να καλύψουν
ανάγκες των εργαζοµένων που απολύονται και των εργαζοµένων
που είναι σε άδειες άνευ αποδοχών. 

Εµείς λοιπόν σας ρωτάµε τι πρόθεση έχετε έτσι, ώστε να
ασκήσετε όλη την πίεση και όλα αυτά που διαθέτετε ως Υπουρ-
γείο Εργασίας, ώστε να σταµατήσουν οι απολύσεις, να επιστρέ-
ψουν οι απολυµένοι στην εργασία τους, να σταµατήσουν οι
άδειες άνευ αποδοχών που γνωρίζετε ότι γίνονται µε το µαχαίρι
στην πλάτη και να επιστρέψουν οι εργαζόµενοι στην εργασία
τους και να πληρωθούν οι µέρες που είναι, χωρίς δική τους υπαι-
τιότητα, σε άδεια άνευ αποδοχών. 

Επίσης να σταµατήσει η εταιρεία να προσλαµβάνει εργαζοµέ-
νους µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου και όσοι είναι σήµερα συµ-
βασιούχοι να γίνουν αορίστου χρόνου µε πλήρη εργασιακά και
ασφαλιστικά δικαιώµατα. 

Επ’ αυτού περιµένουµε τις απαντήσεις, όπως και οι ίδιοι οι ερ-
γαζόµενοι, οι οποίοι είναι µε αγωνία και ανασφάλεια στις «ΑΕΡΟ-
ΓΡΑΜΜΕΣ ΑΙΓΑΙΟΥ». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε. 

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε συνάδελφε, φυσικά ποτέ κανείς δεν χαίρεται όταν προ-
κύπτουν απολύσεις σε µια εταιρεία. Εδώ όµως φυσικά, το Υπουρ-
γείο δεν έχει τα άπειρα µέσα στη διάθεσή του για να ελέγξει
αυτά τα φαινόµενα, αυτά που έχει, τα χρησιµοποιεί. Ποια είναι
αυτά; Απλούστατα το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας που ελέγχει
την εφαρµογή της εργατικής νοµοθεσίας ή την καταστρατήγησή
της και φυσικά η ίδια η εργατική νοµοθεσία, η οποία πρέπει να
ακολουθείται σε όλες τις περιπτώσεις και σε αυτήν την περί-
πτωση. 

Από την άλλη βέβαια καταλαβαίνετε ότι πρόκειται για µια ιδιω-
τική εταιρεία. Δεν θα της πούµε εµείς πώς να λειτουργήσει από
πλευράς διοίκησης και µάνατζµεντ, δεν θα της πούµε πώς θα κα-
τανείµει τις θέσεις εργασίας, δεν θα της πούµε πώς θα περιορί-
σει τα λειτουργικά της κόστη, ιδίως σε εποχές κρίσης. Η εποχή
που διερχόµαστε είναι εποχή κρίσης και για τις αεροπορικές βιο-
µηχανίες. Είναι γνωστό ότι η κίνηση, σύµφωνα µε στοιχεία που
έχω πάρει από τοποθετήσεις του αντιπροέδρου της εταιρείας,
είναι µειωµένη. Στην Ελλάδα η αγορά εσωτερικού της χώρας έχει
µια κάµψη της τάξης του 30% σε κίνηση και µια κάµψη της τάξης
του 45% σε αξία, σε τζίρο. Δηλαδή από τα 400 εκατοµµύρια
αξίας εσωτερικής αγοράς, έχουν πέσει τον τελευταίο χρόνο στα
240 εκατοµµύρια. 

Είναι µεγάλη η κάµψη και ένα τµήµα αυτής της κάµψης είναι η
κίνηση στην Αθήνα η οποία και αυτή για λόγους που µπορούµε
να εξηγήσουµε αλλά εν πάση περιπτώσει, είναι µπροστά µας,
έχει πέσει.

Εποµένως για την περίπτωση απολύσεων ενεργοποιείται ο
ελεγκτικός του Υπουργείου το ΣΕΠΕ, που πραγµατοποιεί ελέγ-
χους και βλέπει αν είναι νόµιµες ή παράνοµες. Αν είναι παράνο-
µες, εφαρµόζεται η εργατική νοµοθεσία. Ειδικοί επιθεωρητές του
ΣΕΠΕ προχώρησαν σε έλεγχο της εταιρείας στις 14 Νοεµβρίου
και σας τα λέω επιγραµµατικά, γιατί κάποια πράγµατα θα συµ-
πληρώσω στη δευτερολογία µου. Κατά το µήνα Σεπτέµβρη του
2012, πραγµατοποιήθηκαν απολύσεις εργαζοµένων, ο αριθµός
των οποίων ανέρχεται στους τριάντα και όχι σαράντα, όπως ανα-
φέρατε στην επίκαιρη ερώτησή σας.

Όπως ξέρετε, σύµφωνα µε τη νοµοθεσία για τις οµαδικές απο-
λύσεις επιχειρήσεις που απασχολούν πάνω από εκατόν πενήντα
εργαζοµένους όπως η «AEGEAN AIRLINES» «εν προκειµένω, έχει
όριο από το νόµο να απολύει µέχρι ποσοστό 5%. Εποµένως ο πε-
ριορισµός είναι τριάντα εργαζόµενοι το µήνα. Καλώς ή κακώς οι
απολύσεις αυτές είναι νόµιµες εφόσον δεν υπερβαίνουν τους
τριάντα εργαζοµένους το µήνα. Εκεί κινήθηκε η «AEGEAN AIR-
LINES». Δεν θέλω να το σχολιάσω, να το αξιολογήσω αλλά σύµ-
φωνα µε το νόµο οι απολύσεις αυτές είναι νόµιµες. 

Επίσης στους ως άνω εργαζόµενους κατεβλήθησαν άµεσα οι
οφειλόµενες αποζηµιώσεις, επιδείχθηκαν στους ελεγκτές τα αν-
τίστοιχα εξοφλητικά σηµειώµατα και ο ίδιος αριθµός απολύσεως
πραγµατοποιήθηκε κατά τους µήνες Οκτώβρη, Νοέµβρη 2012.
Σύννοµες λοιπόν απολύσεις. Προφανώς οφείλονται σε εποχικές
διακυµάνσεις στις ανάγκες του προσωπικού. Δεν µπορώ να υπο-
δείξω στο Σωµατείο τι να κάνει, θα µπορούσε όµως κατά την
άποψή µου να διαπραγµατευτεί µε τη διοίκηση της επιχείρησης,
αυτοί που απολύονται να επαναπροσλαµβάνονται όταν βελτιώ-
νονται οι συνθήκες. Η κίνηση της αγοράς. Οπωσδήποτε οι χειµε-
ρινοί µήνες είναι χειρότεροι ό,τι και να λέµε από τους
καλοκαιρινούς σε κίνηση της αγοράς ανεξαρτήτως εποχής κρί-
σης. Με αυτά που σας είπα όµως οι απολύσεις είναι σύννοµες.

Ως προς τις άδειες αποδοχών. Για το µήνα Νοέµβρη 2012 χο-
ρηγήθηκαν είκοσι έξι άδειες άνευ αποδοχών. Ξέρετε ότι άδειες
άνευ αποδοχών είναι νόµιµες όταν δίδονται κατόπιν αιτήσεως
του εργαζόµενου και όχι βέβαια καταχρηστικά ή µονοµερώς από
την εργοδοσία. Δεν αντιλέγω µε αυτά που υπαινίσσεστε ότι εδώ
υπάρχει πίεση προς τον εργαζόµενο, αλλά καλώς ή κακώς πάλι
όσον αφορά αυτές τις χορηγήσεις αδειών άνευ αποδοχών στον
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έλεγχο που κάναµε επιδείχθηκαν και οι αντίστοιχες αιτήσεις χο-
ρήγησης αδείας από τους εργαζόµενους, χωρίς να υπάρχει από
αυτούς καταγγελία. Εποµένως µπορεί ο εργαζόµενος όντως να
λειτουργεί υπό πίεση δεδοµένου ότι παίρνει κάποιο µήνυµα.
Ίσως να παίρνει, δεν µπορούµε να το αποδείξουµε αυτό. ότι κα-
λύτερα πάρε την άδεια τώρα διότι δεν ξέρεις τι γίνεται αύριο µε
τη θέση σου. Αλλά ούτε καταγγελία έγινε και φυσικά έκανε την
αίτηση άρα σύµφωνα µε τα οριζόµενα στο νόµο και αυτές οι
άδειες άνευ αποδοχών είναι νόµιµες.

Τέλος, προσθέτω και θα συµπληρώσω και κάποια άλλα πράγ-
µατα στη δευτερολογία µου, ότι στη συγκεκριµένη επιχείρηση
έχει υπογραφεί επιχειρησιακή συλλογική σύµβαση εργασίας, η
οποία και ισχύει από τις αρχές του 2012 µέχρι το 2014 και σύµ-
φωνα µε δήλωση του διευθυντή Διοίκησης και Υπηρεσιών Εδά-
φους έγιναν προσλήψεις προσωπικού -κυρίως πιλότων κυβερνη-
τών και συγκυβερνητών αεροσκαφών- από χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου για την κάλυψη
υπηρεσιακών εποχικών αυξηµένων απαιτήσεων, οι οποίες όµως
έχουν λήξει. Δεν απασχολούνται, δηλαδή, εργαζόµενοι από άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης στη λειτουργία της επιχείρησης
και ειδικά στο µεταφορικό της έργο. Κάποια θα συµπληρώσω και
στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος συνάδελ-
φος έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είναι φανερό, κύριε Πρόεδρε, ότι η ερ-
γασιακή ζούγκλα ενισχύεται και µε το νοµοθετικό πλαίσιο βέβαια
που εδώ παράγει η Κυβέρνηση, όπου τα δίνει όλα στην εργοδο-
σία. Η κρίση µεταφέρεται στις πλάτες των εργαζοµένων. Είναι
πασιφανές. Ο Υπουργός λέει ότι είναι κρίση και ότι µειώθηκε το
έργο άρα, πρέπει να την πληρώσουν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι µε
τις απολύσεις, µε τις άδειες άνευ αποδοχών, έτσι ώστε να µην
χάσει από τα κέρδη η «AEGEAN AIRLINES». Αυτούς στηρίζετε,
αυτό είναι το έργο που παράγετε και οι εργαζόµενοι πρέπει να
βγάλουν τα συµπεράσµατά τους. 

Τι λέτε, δηλαδή, στους εργαζόµενους της «AEGEAN»; «Ό,τι και
να κάνετε δεν βρίσκετε δίκιο. Η Κυβέρνηση είναι µε τον εργοδότη
της «AEGEAN», δικαιολογεί τις απολύσεις, δικαιολογεί τις άδειες
άνευ αποδοχών, δικαιολογεί όλη αυτήν την τακτική που ακολου-
θεί, έτσι ώστε να µη χάσει ούτε 1 ευρώ από τα κέρδη του». Αυτό
λέτε σήµερα στους εργαζόµενους, ότι αυτόν στηρίζετε. 

Και λέτε ότι διαθέτετε µηχανισµούς, για παράδειγµα την ερ-
γατική νοµοθεσία. Εδώ είναι, πραγµατικά, για να γελάει κανείς.
Ποια εργατική νοµοθεσία; Το εργατικό δίκαιο έχει πάει περίπατο.
Μέσα από το νοµοθετικό πλαίσιο που έχετε δηµιουργήσει εδώ
έχετε καταργήσει κάθε προστασία του εργαζόµενου, έχετε κα-
ταργήσει κάθε ρύθµιση η οποία ήταν προς όφελός του. Αυτό που
λέτε είναι ότι «η αγορά τα λύνει, δεν µπορούµε εµείς σε µια ιδιω-
τική εταιρεία να βάλουµε κανόνες». 

Άρα, λοιπόν, ο εργοδότης είναι ανεξέλεγκτος για να υλοποι-
ήσει κάθε σχεδιασµό που θα ενισχύσει τα κέρδη του, κάθε σχε-
διασµό που θα περάσει, βέβαια, πάνω από την ίδια τη ζωή του
εργαζόµενου. 

Βεβαίως, η «AEGEAN AIRLINES» είναι µία εταιρεία που είναι
γνωστό σε εσάς ότι έχει πάρει την Ολυµπιακή –την «OLYMPIC
AIR» τώρα- έχει πάρει όλο το έργο της. Έχει γίνει αυτό που βαυ-
καλίζεστε εσείς εδώ σε κάθε οµιλία σας, ότι λύσατε το πρόβληµα
της Ολυµπιακής, γιατί έµπαινε µέσα ο κρατικός προϋπολογι-
σµός, αφού ενίσχυε αυτήν την εταιρεία. Έτσι, σήµερα ο εργοδό-
της των Αερογραµµών Αιγαίου –που έχει γίνει και µονοπώλιο,
βέβαια- µπορεί να κάνει την επιλογή του, έτσι ώστε µε πολύ µικρό
κόστος να έχει µεγαλύτερα κέρδη. Κυριαρχεί, βέβαια και στον
ελληνικό αλλά και στο διεθνή χώρο, µε όλα αυτά τα δροµολόγια
που έχει πάρει. 

Λέτε ότι δεν έχει προσλάβει εργαζόµενους µε αυτήν τη ρύθ-
µιση της Μπολκενστάϊν. Λέτε ότι είχε προσλάβει κάποιους, τους
οποίους απέλυσε, γιατί τελείωσε το έργο. Μα, αυτό θα κάνει και
αργότερα. Όταν την άνοιξη αρχίσει η µεγαλύτερη ζήτηση στα
δροµολόγια, τότε, λοιπόν, θα προσλάβει ξανά εργαζόµενους µε
τέτοιες ρυθµίσεις που θα κοστίζουν πολύ λιγότερο, δεν θα είναι
µε τις συλλογικές συµβάσεις ούτε µε αυτή που υπέγραψε το Σω-
µατείο και δεν θα υπόκεινται στις όποιες ρυθµίσεις της εργατικής

νοµοθεσίας υπάρχουν. Άρα δικαιολογείτε τον εργοδότη και σε
αυτό το σηµείο, στο να προσλαµβάνει δηλαδή εργαζόµενους µε
τις ρυθµίσεις της Μπολκενστάϊν. 

Σε ό,τι µας αφορά, εµείς θα προσπαθήσουµε να πείσουµε
τους εργαζόµενους να µπουν εµπόδιο σε αυτήν τη λειτουργία
της επιχείρησης, να µπουν εµπόδιο στους σχεδιασµούς τους και
πάνω από όλα, βέβαια, να ανατρέψουν τη δική σας πολιτική, η
οποία ενισχύει την εργοδοσία και την κερδοφορία της. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υφυπουργέ,
έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, δεν
θα αναλύσω τον τοµέα των αεροµεταφορών, αλλά θα κάνω δυο-
τρία πολύ σύντοµα σχόλια. 

Πρώτον, η AEGEAN είναι ζηµιογόνα, δεν είναι κερδοφόρα.
Εποµένως δεν υπάρχει θέµα ότι πνίγεται ο εργοδότης στα κέρδη
και καταπιέζεται ο εργαζόµενος. Το θέµα είναι να προσαρµοστεί
ο εργοδότης στις δυσκολίες της εποχής. 

Δεύτερον, ξέρετε και εσείς ότι κάποτε η Ελλάδα είχε δύο αε-
ροµεταφορείς. Ο ένας ήταν δηµόσιος µε την ευρύτερη έννοια
και ο άλλος ιδιωτικός. Ο δηµόσιος µε την ευρύτερη έννοια, η
Ολυµπιακή δηλαδή, όπως συνέβαινε µέχρι πρότινος στο δηµό-
σιο, όταν έµπαινε µέσα, δανειζόταν. Και στοίχιζε, βέβαια, παρεµ-
πιπτόντως 1 εκατοµµύριο ευρώ την ηµέρα στον Έλληνα φορο-
λογούµενο. Ο ιδιωτικός έκανε κινήσεις προσαρµογής, περικο-
πών. Ανάµεσα στις περικοπές αυτές, ανάλογα µε την κίνηση,
αναπόφευκτα ήταν και οι µειώσεις θέσεων εργασίας. Πού βρί-
σκεται σήµερα ο ένας και πού ο άλλος; Ο ένας είναι στο πουθενά
–τέλος, µε αρκετές, πολλών ετών δυσµενείς συνέπειες για τον
Έλληνα φορολογούµενο- ο άλλος προσπαθεί σε µία δύσκολη
αγορά, σε µία δύσκολη συγκυρία να τα βγάλει πέρα. Όµως, ξέ-
ρετε πολύ καλά ποιος επιβίωσε, µάλλον ποια διοικητική, επιχει-
ρηµατική, επιχειρησιακή λογική επιβίωσε και ποια απλώς δεν
υπάρχει πλέον. Αυτό νοµίζω ότι όλοι το γνωρίζουµε. 

Τώρα, από εκεί και πέρα, είµαι σε θέση να σας πω το εξής.
Όπως είπαµε, δεν µπορούµε να επιβάλουµε σε µια ιδιωτική εται-
ρεία πώς θα λειτουργήσει καλύτερα. 

Πριν από δύο χρόνια η AEGEAN απασχολούσε γύρω στους
δύο χιλιάδες τριακόσιους εργαζόµενους. Σήµερα απασχολεί από
χίλιους διακόσιους έως χίλιους επτακόσιους την περίοδο της µε-
γάλης κίνησης, της καλοκαιρινής προφανώς σεζόν όπου τα δρο-
µολόγια είναι περισσότερα, όπως καταλαβαίνετε, και οι ανάγκες
µετακίνησης µέσω αεροµεταφορών είναι αυξηµένες. 

Πριν από έναν χρόνο, απ’ ό,τι ξέρω, οι υπηρεσίες εξυπηρέτη-
σης εδάφους ήταν στα χέρια της εταιρείας. Εκχωρήθηκε αυτό
το κοµµάτι  -για λόγους που πάλι η εταιρεία γνωρίζει καλύτερα,
στα πλαίσια της λειτουργίας της- σε άλλες εταιρείες, στη «SWIS-
SPORT» και σε άλλη µία που δεν ενθυµούµαι τώρα. Το αποτέλε-
σµα ήταν να µειωθούν κατά διακόσιες µε τριακόσιες περίπου
θέσεις εργασίας στην AEGEAN, αλλά η µείωση µιας εταιρείας
προφανώς είναι η αύξηση των αναγκών της άλλης. Εποµένως
εδώ, όπως καταλαβαίνετε, πρέπει να δούµε όλο το θέµα στο
πλαίσιο της λειτουργίας µιας αεροπορικής εταιρείας κι όχι µόνο
στο στενό εργασιακό πλαίσιο. 

Εγώ όµως οφείλω να σας απαντήσω για το στενό εργασιακό
πλαίσιο. Σας απάντησα για τις οµαδικές απολύσεις, σας απάν-
τησα για τις άδειες άνευ αποδοχών. Σας απάντησα και για τις
συµβάσεις εργασίας ορισµένου χρόνου, που είναι επιτρεπτές –
συµπληρώνω εδώ- εάν δικαιολογούνται από έναν αντικειµενικό
λόγο. Και αντικειµενικός λόγος υφίσταται για µια σειρά από αι-
τίες, µεταξύ των οποίων και όταν η επιχείρηση δραστηριοποιείται
στον τοµέα των αεροπορικών µεταφορών, όπου υπάρχει το στοι-
χείο της εποχικότητας. Κάποιες εποχές του χρόνου υπάρχει µε-
γαλύτερη ζήτηση κι εποµένως µεγαλύτερες ανάγκες σε προσω-
πικό και κάποιες άλλες όχι. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είναι αορίστου χρόνου αυτοί οι εργα-
ζόµενοι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Για τους ορισµένου χρό-
νου µιλάω. Μιλάµε για συµβάσεις ορισµένου χρόνου και αντί-
στοιχα δρα η επιχείρηση. 
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Σε κάθε περίπτωση αυτό που λέµε είναι το εξής, για να το κλεί-
νουµε το θέµα. Όπου υπάρχει παραβίαση της νοµοθεσίας, να το
δούµε και να επιβάλουµε και τις κυρώσεις. Δεν µπορώ να ελέγξω
τα κίνητρα και τις πιέσεις που ασκούνται στο εσωτερικό της εται-
ρείας, αλλά µπορώ να ελέγξω κατά πόσον είναι σύννοµες, σύµ-
φωνα µε το γράµµα του νόµου ή όχι. Αν είναι, µε συγχωρείτε,
αλλά δεν µπορεί να επιβάλει κάτι το Υπουργείο απέναντι σε κάτι
σύννοµο, γιατί τότε θα παρανοµεί το Υπουργείο. Αν δεν είναι, φυ-
σικά και θα εφαρµοστεί η εργατική νοµοθεσία… 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Εσείς κάνατε το όριο των απολύσεων
5%.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αφήστε τον Υπουργό
να ολοκληρώσει, κύριε συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας):…και ας ελπίσουµε,
κύριε συνάδελφε, να βελτιωθούν οι συνθήκες για να µεγαλώσει
η κίνηση κι όλες αυτές οι εταιρείες και οι εταιρείες αεροµεταφο-
ρών να έχουν αντικείµενο και εποµένως θέµα αύξησης των θέ-
σεων εργασίας αυτών που απασχολούν. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η έκτη µε αριθµό

613/19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την παρέµβαση των
επιτροπών του δηµοσίου στα προνόµια των golden boys των τρα-
πεζών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 609/19-11-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηλείας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Μαρίνου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχε-
τικά µε την κατασκευή του έργου «Ολυµπία Οδός». 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων κ. Καλογιάννης. 

Το λόγο έχει ο κ. Μαρίνος για δύο λεπτά, προκειµένου να ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, κατέθεσα την ερώτηση αυτή διότι δεν

επιδέχεται αµφισβήτησης ότι η κατασκευή της Ολυµπίας Οδού
πρέπει να πραγµατοποιηθεί χωρίς καµµία αλλαγή του φυσικού
αντικειµένου, αφού η ολοκλήρωσή της είναι ζωτικής σηµασίας
για την Ηλεία και θα πω αµέσως παρακάτω γιατί. 

Πρώτον, ο αυτοκινητόδροµος θα αποτελέσει έργο υποδοµής
για την αναπτυξιακή πορεία του νοµού, κάτι που δικαιολογεί –πι-
στεύω- την αγωνία µου και την ιδιαίτερη ανησυχία µου σε σχέση
µε την τύχη του ίδιου του έργου. 

Η Ηλεία είναι τόπος που µπορεί να αξιοποιηθεί τουριστικά και
να συµβάλει στην εθνική οικονοµία. Όµως µεγάλος ανασταλτικός
παράγοντας της τουριστικής ανάπτυξης, παρά την πρόθεση και
την επιθυµία πολλών επενδυτών να επενδύσουν εκεί, είναι η µη
ύπαρξη καλού και σύγχρονου αυτοκινητόδροµου για τη µετα-
φορά των επισκεπτών, αφού εκτός από το λιµάνι της Κυλλήνης
και του Κατακόλου δεν έχουµε αεροδρόµιο ή εθνικό δίκτυο στα-
θερής τροχιάς σε λειτουργία. 

Δεύτερον, διότι ο νέος οδικός άξονας εκτός της άµεσης ανάγ-
κης µετακίνησης των επισκεπτών και κατοίκων από και προς την
Ηλεία, θα δηµιουργήσει µια επιπλέον ανακούφιση στις µεταφο-
ρές εµπορευµάτων, οι οποίες είναι απαραίτητο κοµµάτι για την
ανάπτυξη του πρωτογενή τοµέα του νοµού. 

Τρίτον, γιατί η Ολυµπία Οδός θα λύσει το µεγάλο πρόβληµα
οδικής ασφάλειας που δυστυχώς αντιµετωπίζουµε σήµερα. 

Η µετακίνηση των συµπολιτών µας και των άλλων που χρησι-
µοποιούν την εθνική οδό θα πρέπει να γίνεται µε ασφάλεια, µε
δρόµο κλειστού τύπου, χωρίς να θρηνούµε συνεχώς θύµατα
λόγω του απαρχαιωµένου και επικίνδυνου σήµερα δικτύου. 

Τέλος, το έργο πρέπει να ολοκληρωθεί µε βάση τον πρώτο
σχεδιασµό όχι µόνο για το καλό της Ηλείας, αλλά γιατί θα είναι
µοχλός ανάπτυξης και υποδοµή στήριξης της ελληνικής οικονο-
µίας. 

Κύριε Υπουργέ, δεδοµένης της απεριόριστης εκτίµησής µου

προς το πρόσωπό σας θα ήθελα να µου απαντήσετε µε την ειλι-
κρίνεια που σας διακρίνει για το ποιες ενέργειες έχουν γίνει έτσι
ώστε να ολοκληρωθεί η Ολυµπία Οδός, όπως προέβλεπε η κυ-
ρωµένη από τη Βουλή σύµβαση, χωρίς να αλλάξει το φυσικό αν-
τικείµενο του έργου. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ο Υπουργός κ. Καλογιάννης έχει το λόγο, για να απαντήσει

στην ερώτηση του κυρίου συναδέλφου. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Ευχαριστώ και τον κύριο συνάδελφο που µας δίνει τη δυνατό-
τητα για µια ακόµη φορά να συζητήσουµε το θέµα της Ολυµπίας
Οδού. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι πολλές φορές σ’ αυτή την Αί-
θουσα συζητάµε όχι µόνο για τη συγκεκριµένη σύµβαση παρα-
χώρησης αλλά και για τις υπόλοιπες. 

Κύριε συνάδελφε, γνωρίζω το ενδιαφέρον σας. Στόχος του
Υπουργείου είναι να επανεκκινήσουν τα έργα που υλοποιούνται
µε συµβάσεις παραχώρησης. Η συγκεκριµένη σύµβαση έχει κυ-
ρωθεί από το ελληνικό Κοινοβούλιο. Αντιµετώπισε στην πορεία
σοβαρότατα προβλήµατα. Γνωρίζετε ότι ουσιαστικά οι εργασίες
έχουν σταµατήσει εδώ και περισσότερο από ενάµιση χρόνο για
διάφορους λόγους, µεταξύ των οποίων και η µη δυνατότητα από
πλευράς τραπεζών να συνεχίσουν να χρηµατοδοτούν τα έργα
λόγω των σοβαρών προβληµάτων έλλειψης ρευστότητας που αν-
τιµετωπίζουν. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Επίσης, γνωρίζετε ότι από τον περασµένο Αύγουστο βρισκό-
µαστε σε εντατική διαπραγµάτευση µε τους παραχωρησιούχους.
Για το σκοπό αυτό έχει οριστεί από τον Πρωθυπουργό ειδικός
διαπραγµατευτής, ο κ. Βιδάλης, ο οποίος αυτήν τη στιγµή ολο-
κληρώνει τις διαπραγµατεύσεις µε τους παραχωρησιούχους. Ο
στόχος µας είναι ως Υπουργείο –ως ελληνικό δηµόσιο, αν θέ-
λετε- να θέσουµε αυτές τις συµβάσεις σε ένα νέο βιώσιµο πλαί-
σιο, για να µπορούν να υλοποιηθούν τα έργα, να δώσουν την
πολυπόθητη ανάπτυξη σε ολόκληρη την ελληνική Περιφέρεια. 

Επιτρέψτε µου µόνο να κάνω µια υπενθύµιση, ότι στο κοµµάτι
που αφορά στα όρια του Δήµου Ζαχάρως υπάρχει ένα σοβαρό
πρόβληµα. Κατόπιν αποφάσεως του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας, µετά από προσφυγές κατοίκων και φορέων της περιοχής,
έχουµε ουσιαστικά ακύρωση των εγκεκριµένων περιβαλλοντικών
όρων του έργου. Αυτό είναι ένα θέµα που ασφαλώς λαµβάνεται
υπ’ όψιν στις διαπραγµατεύσεις, οι οποίες γίνονται. 

Παράλληλα, θέλω να σας πω ότι ενηµερώνουµε και την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή, η οποία συγχρηµατοδοτεί µέσω του ΕΣΠΑ τη
συγκεκριµένη σύµβαση, έτσι ώστε µόλις καταλήξουµε σε συµ-
φωνία να έχουµε και τη θετική γνώµη της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ.

Ανδρέας Μαρίνος για τρία λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Κύριε Υπουργέ, όσον αφορά το µήκος,

στον Καϊάφα είναι δώδεκα χιλιόµετρα όλο και όλο και εκεί µπορεί
να υπάρξει µια ειδική αντιµετώπιση του προβλήµατος. Εφόσον,
λοιπόν, αυτό ετέθη από εσάς, καταθέτω και εγώ την άποψή µου. 

Βεβαίως κατανοώ και τα προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν
από τις τράπεζες και τις δυσκολίες που υπήρξαν και υπάρχουν
για το έργο της Ολυµπίας Οδού. Ωστόσο πρέπει –και φαντάζοµαι
ότι εσείς το έχετε αντιληφθεί στο έπακρον- να αναφέρω ότι αυτό
το έργο είναι ίσως η µεγάλη και τελευταία αναπτυξιακή ευκαιρία
για τον τόπο, µια ευκαιρία που ως Ηλείος που αγαπά το νοµό του
και τον βλέπει να µαραζώνει όλα αυτά τα χρόνια δεν µπορεί να
τον αφήσει αδιάφορο αυτή η κατάσταση και οποιαδήποτε µορφή
αδικίας και άνισης µεταχείρισης της Ηλείας. 

Μην ξεχνάτε, κύριε Υπουργέ, ότι η Ηλεία διαθέτει εξαιρετικές
φυσικές οµορφιές και τεράστιες δυνατότητες, µε αξεπέραστο
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παράλληλα πολιτιστικό και αρχαιολογικό πλούτο, αυτός όµως ο
πλούτος ποτέ δεν έτυχε της αυξηµένης φροντίδας του κράτους
για έργα και υποδοµές. Δηλαδή, κύριε Υπουργέ, είµαστε αποµο-
νωµένοι και εξαιρετικά προβληµατισµένοι για τα όσα συµβαί-
νουν, λες και κάποιοι θέλουν να µας σβήσουν από το χάρτη της
χώρας. 

Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµα. Το ίδιο το έργο µιλά από µόνο
του. Τι µας λέει; «Ολυµπία Οδός»! Τι πιο ηχηρό να µας πει;
Άραγε, υπάρχει έργο «Ολυµπία Οδός», χωρίς να περνά από την
Αρχαία Ολυµπία; Φυσικά όχι! Βεβαίως, αν πραγµατοποιηθεί αυτό
το έργο και έχουµε αλλοίωση, µείωση του φυσικού του αντικει-
µένου, οπωσδήποτε συν τοις άλλοις θα είναι και ψευδεπίγραφο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν είναι δυνατόν, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, το παγκόσµιο λίκνο
του πολιτισµού που οδηγεί και φωτίζει όλον τον κόσµο, να τυγ-
χάνει αυτής της µεταχείρισης που διαρρέουν διάφορα µέσα ενη-
µέρωσης και που φαντάζοµαι ότι καθόλου έτσι δεν πρέπει να
είναι.

Επίσης, είµαι σίγουρος ότι δεν διαφεύγει της αυξηµένης προ-
σοχής σας ότι η «Ολυµπία Οδός» αφορά και την Περιφέρεια Πε-
λοποννήσου, που και εκείνη µε τη σειρά της βρίσκεται σε
αναστάτωση, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται. Η επανεκκίνηση του
έργου της «Ολυµπίας Οδού», σε συνδυασµό µε τα άλλα µεγάλα
έργα κατασκευής αυτοκινητοδρόµων συνολικών επενδύσεων πε-
ρίπου 8 δισεκατοµµυρίων ευρώ, κύριε Υπουργέ, θα δώσει ανά-
πτυξη και νέες θέσεις εργασίας, αφού σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις
του Υπουργείου σας θα απασχολούνταν σε όλα αυτά τα έργα
τριάντα χιλιάδες εργαζόµενοι και θα δηµιουργούνταν έµµεσα
άλλες εβδοµήντα χιλιάδες θέσεις εργασίας, προσφέροντας έτσι
σηµαντική αύξηση και στο ΑΕΠ.

Εξάλλου, το ποσό που απαιτείται για την κατασκευή του τµή-
µατος της Ηλείας –και γι’ αυτό θέλω την ιδιαίτερη προσοχή σας,
κύριε Υπουργέ- είναι πολύ µικρό σε σχέση µε τη συνολική δα-
πάνη του έργου, τη στιγµή που έχουν γίνει έργα υποδοµής που
αντιστοιχούν στο 30% του συνολικού έργου, όσον αφορά το πα-
ραπάνω τµήµα και δεδοµένου ότι οι απαιτούµενες παρεµβάσεις
για εκείνο το συγκεκριµένο σηµείο Πάτρας-Πύργου πλην του
Καϊάφα, είναι µηδαµινές και δεν χρειάζονται πάρα πολλές πα-
ρεµβάσεις.

Κύριε Υπουργέ, στην ερώτησή µου εξέφρασα την εκτίµησή
µου στο πρόσωπό σας, την οποία και επαναλαµβάνω. Θέλω να
πιστεύω ότι και εσείς προσωπικά, εκφράζοντας την Κυβέρνηση
και την αµετακίνητη απόφαση του Πρωθυπουργού Αντώνη Σα-
µαρά για ανάπτυξη, θα κάνετε ό,τι είναι δυνατόν να διασφαλιστεί
η εκτέλεση του έργου, χωρίς να αλλάξει το φυσικό του αντικεί-
µενο. Σε αντίθετη περίπτωση, οποιαδήποτε σκέψη για υπερψή-
φιση αυτής της σύµβασης για µένα θα είναι απαγορευτική, γιατί
έτσι θα εκφράσω γνήσια την εντολή του ηλειακού λαού.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, δεκαεπτά µαθητές και µαθή-
τριες και µία εκπαιδευτικός από το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Χολαρ-
γού. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να ευχαριστήσω και τον εκλεκτό κύριο συνάδελφο
για τα πολύ καλά του λόγια. 

Θέλω, λοιπόν, να διαβεβαιώσω εσάς και το Σώµα ότι πραγµα-
τικά δουλεύουµε πολύ σκληρά µέρα-νύχτα στην κατεύθυνση να
επανεκκινήσουν τα έργα των συµβάσεων παραχώρησης. Οι δυ-

σκολίες είναι τεράστιες. Για δύο χρόνια τα έργα ουσιαστικά
έχουν σταµατήσει και έχουν συσσωρευτεί απίστευτα προβλή-
µατα.

Θα ήθελα να κάνω µόνο µία µικρή αναφορά στην περιοχή του
Καϊάφα και του Δήµου Ζαχάρως. Πρέπει να πω ότι το µήκος του
αυτοκινητοδρόµου για το οποίο δεν έχουµε εγκεκριµένους αυ-
τοκινητόδροµους είναι περίπου είκοσι χιλιόµετρα. Αυτό είναι µία
σηµαντική παράµετρος. 

Επιτρέψτε µου να πω, επίσης, επειδή αναφερθήκατε και στα
έργα στην Πελοπόννησο, ότι στην άλλη σύµβαση παραχώρησης
που αφορά το Μορέα, δηλαδή από την Κόρινθο µέχρι την Τρί-
πολη και την Καλαµάτα, ουσιαστικά έχουµε το ένα σκέλος ολο-
κληρωµένο και το άλλο σκέλος σε πάρα πολύ καλό στάδιο.
Αναφέροµαι στο Λεύκτρο-Σπάρτη. 

Συνεπώς προχωρούν τα έργα και δεν συµµερίζοµαι απολύτως
τις απόψεις που εκφράσατε σε ό,τι αφορά…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Πάντως το υπόλοιπο τµήµα, από Ηλεία
σε Τσακώνα…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ναι, σας το λέω, επειδή κάνατε µια γενικότερη αναφορά
στα έργα.

Επιτρέψτε µου, επίσης, να σας ενηµερώσω ότι από προχθές
υπάρχει µια θετική εξέλιξη για τις συµβάσεις παραχώρησης. Με
απόφαση του διοικητικού συµβουλίου της Ευρωπαϊκής Τράπε-
ζας, έχουµε πλέον εγκεκριµένο δάνειο της τάξεως των 650 εκα-
τοµµυρίων ευρώ προς το ελληνικό δηµόσιο που αφορά στις τέσ-
σερις συµβάσεις παραχώρησης, οι οποίες αντιµετωπίζουν προ-
βλήµατα. Μάλιστα, η συγκεκριµένη απόφαση θα έλεγα ότι έρχε-
ται στην καταλληλότερη στιγµή -δηλαδή σήµερα, που βρίσκεται
υπό τελική διαπραγµάτευση όλο το πακέτο των συµβάσεων πα-
ραχώρησης- και πιστεύω ότι είναι πράγµατι ένας πολύ καλός οι-
ωνός. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Εκεί µιλούσε µόνο για Πάτρα-Αθήνα. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Όχι, κύριε συνάδελφε. Επιτρέψτε µου να πω ότι η
απόφαση αναφέρεται στον άξονα Πάτρα-Αθήνα-Θεσσαλονίκη.
Και οι τέσσερις συµβάσεις παραχώρησης ακουµπούν σ’ αυτόν
τον οδικό άξονα. Αυτό αφορά και την Ολυµπία Οδό και την Ιόνια
Οδό και τον Ε65, αλλά βεβαίως και τον άξονα Μαλιακός-Κλειδί. 

Επιτρέψτε µου, επίσης, να πω ότι η συγκεκριµένη απόφαση
της τράπεζας δείχνει, αν µου επιτρέπετε την έκφραση, τη σοβα-
ρότητα και τη µεθοδικότητα µε την οποία εργάζεται το Υπουρ-
γείο στην κατεύθυνση να βάλει µπροστά αυτούς τους άξονες
παραχώρησης. Δυστυχώς δεν µπορώ σήµερα να πω κάτι περισ-
σότερο, επειδή συνεχίζονται και ολοκληρώνονται οι διαπραγµα-
τεύσεις, είµαι στη διάθεσή σας…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχόµαστε «καλή επιτυχία», κύριε
Υπουργέ. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστούµε πάρα πολύ. 

Είµαι στη διάθεσή σας, λοιπόν, για οποιαδήποτε άλλη ενηµέ-
ρωση συν τω χρόνω. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ. 
Η δεύτερη µε αριθµό 618/19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-

τερου κύκλου του Βουλευτή Φθιώτιδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Βασι-
λείου Κυριακάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την παράταση των µεταλλευ-
τικών παραχωρήσεων µε µίσθωση στη γενική µεταλ- λευτική και
µεταλλουργική ανώνυµη εταιρεία «ΛΑΡΚΟ», δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τρίτη µε αριθµό 612/19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τα αποτελέσµατα του ελέγχου των εξωχώριων
(offshore) εταιρειών στην Κύµη, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
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του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.
Η τέταρτη µε αριθµό 610 /19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-

τερου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Παύλου Χαϊκάλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την οικονοµική κατάσταση της Δ’ Διεύθυνσης του ενο-
ποιηµένου ταµείου ΕΤΑΠ-ΜΜΕ (πρώην ΤΣΕΥΠ), δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Αφού ήταν εδώ, κύριε Πρόεδρε.   
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν είναι της αρµοδιό-

τητας του Υπουργού που βρίσκεται στην Αίθουσα, κύριε συνά-
δελφε. 

Η πέµπτη µε αριθµό 616 /19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου
– Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε το ρόλο των αλ-
λοδαπών σε ενδεχόµενη κοινωνική αναταραχή στην Ελλάδα, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η έβδοµη µε αριθµό 620 /19-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς τους Υπουργούς Εσω-
τερικών και Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, σχετικά µε τα προβλήµατα καθαριότητας και τις εργα-
σιακές συνθήκες των καθαριστριών στα σχολεία, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα τρεις µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γενικό
Λύκειο Διονύσου Αττικής. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Πριν προχωρήσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, θα
ήθελα να τονίσω προς τους εκπαιδευτικούς αλλά και προς τα
παιδιά ότι σήµερα έχουµε µέρα κοινοβουλευτικού ελέγχου, ενώ
συνεδριάζουν και άλλες επιτροπές σε άλλες αίθουσες της Βου-
λής. Για το λόγο αυτό, όπως καταλαβαίνετε, δεν υπάρχουν πολ-
λοί Βουλευτές στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου, διότι το λόγο
µπορούν να πάρουν µόνο οι ερωτώντες Βουλευτές και ο απαν-
τών Υπουργός. 

Επόµενη είναι η έκτη µε αριθµό 614/19-11-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης της Δη-
µοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας Ξηροτύρη-Αικατερινάρη
προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις ενέργειες για τον επα-
νασχεδιασµό προγραµµάτων του Εθνικού Ταµείου Επιχειρηµα-
τικότητας και Ανάπτυξης (ΕΤΕΑΝ) και την υλοποίηση της
συµφωνίας µε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων για την ενί-
σχυση της ρευστότητας της οικονοµίας. 

Το λόγο έχει η κ. Ξηροτύρη για δύο λεπτά. 
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχω καταθέσει αρκετές ερωτήσεις -και γρα-

πτές και επίκαιρες- και, µεταξύ των άλλων, προσπαθώ να διερευ-
νήσουµε το πλαίσιο και το χρονοδιάγραµµα σχετικά µε την
υλοποίηση δράσεων ενίσχυσης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων,
που θα έχουν άµεσο αποτέλεσµα στην ενδυνάµωση της ρευστό-
τητας της οικονοµίας.

Η επιδίωξη αυτή φέρνει σε πρώτο επίπεδο το µεγάλο µας
στόχο, την αναπτυξιακή διαδικασία, η οποία είναι προαπαιτού-
µενο για την επίτευξη της δηµοσιονοµικής προσαρµογής. Στην
κατεύθυνση αυτή είναι και η αξιοποίηση κάθε επενδυτικού πόρου
και δυνατότητα, όπως του ΕΣΠΑ ή από την ΕΤΕΠ, αλλά και η
διεκδίκηση συµπληρωµατικών πόρων από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. 

Οι δραστηριότητες των επιχειρήσεων -και ιδιαίτερα των µικρο-
µεσαίων- έχουν πληγεί πάρα πολύ σοβαρά από την κρίση. Κάθε
βοήθεια προς αυτές ή ενίσχυση νέας επιχειρηµατικότητας είναι

επιτακτική. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-

ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)
Σε πρόσφατες συνεντεύξεις σας και εσείς και ο κύριος Υπουρ-

γός, αναφερθήκατε σε αυτόν τον επανασχεδιασµό και την ανα-
κατανοµή κονδυλίων από προγράµµατα και του ΕΣΠΑ και άλλα,
που έχουν ελάχιστη έως µηδενική απορρόφηση σε δράσεις, που
αποσκοπούν στην ενίσχυση των κεφαλαίων κίνησης των µικρο-
µεσαίων. Είναι οι πρωτοβουλίες για την αναδιάρθρωση των δα-
νείων τους, την παροχή εγγυήσεων προς τους προµηθευτές, την
αντιµετώπιση γραφειοκρατικών προβληµάτων σε άλλα προγράµ-
µατα, που δεν προχωρούν. 

Πρέπει να σηµειώσουµε –και εδώ χρειάζεται προσοχή- ότι τα
170 εκατοµµύρια που προορίζονταν για επενδυτικές δράσεις
προς τους τοµείς: τουρισµός, «πράσινη» οικονοµία, εξωστρέ-
φεια, νεανική επιχειρηµατικότητα και δεν προχωρούσαν µέχρι
τώρα, αποδίδονται τώρα στο νέο πρόγραµµα: κεφάλαια κίνησης. 

Αυτό είναι µεν απαραίτητο από τη µια µεριά, αλλά πραγµατικά
ο συνεχής επανασχεδιασµός των προγραµµάτων του ΕΣΠΑ αλ-
λοιώνει τον αναπτυξιακό και ποιοτικό προγραµµατισµό που εί-
χαµε κάνει. Εποµένως είναι αναγκαίο να το κάνουµε, αλλά
χρειάζεται πάρα πολύ µεγάλη προσοχή γιατί στερούµε χρήµατα
από εκεί που έπρεπε να προχωρήσουν αναγκαίες δράσεις. 

Παράλληλα, σε όλη αυτήν την ιστορία εµπλέκεται σε µεγάλο
βαθµό -και ιδιαίτερα στη µεγάλη χρηµατοδότηση των 500 εκα-
τοµµυρίων προς τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις- η Τράπεζα Επεν-
δύσεων. Έχουµε πει πάρα πολλές φορές ότι καθυστέρησε η
Τράπεζα Επενδύσεων και τελικά την έχουν επιπλήξει ακόµα και
εταίροι µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση ότι δεν έχει εκτελέσει τις
υποχρεώσεις της προς τη χώρα. Τώρα έχει εξαγγελθεί ότι στέλ-
νει τα πρώτα 150 εκατοµµύρια. 

Θέλω να πω και απαντήστε µε το χέρι στην καρδιά, κύριε Μη-
ταράκη –ότι, επιτέλους, αυτή η ιστορία θα προχωρήσει. 

Διότι εµείς επανασχεδιάζουµε, µεταφέρουµε πόρους από εδώ
και από εκεί, κάνουµε µοχλεύσεις, περιορίζουµε πράγµατι το δα-
νεισµό και τα επιτόκια προς όφελος των µικροµεσαίων και της
ρευστότητας της οικονοµίας, αλλά ακόµη η µηχανή δεν µπήκε
µπροστά, υπάρχει τεράστια καθυστέρηση.

Και το δεύτερο µεγάλο θέµα, το οποίο σας ρωτώ, είναι ότι εδώ
-σε όλο το πλέγµα αυτό- είναι καθοριστικός ο ρόλος των τραπε-
ζών µέχρι τώρα. Έχουν και αυτές τα τεράστια προβλήµατά τους,
αλλά -και όταν δεν είχαν ο ρόλος των τραπεζών σ’ αυτήν τη δια-
δικασία ενίσχυσης της ρευστότητας της αγοράς και της ποιοτι-
κής αξιοποίησης αυτών των προγραµµάτων δεν ήταν ό,τι το
καλύτερο. 

Πρέπει, λοιπόν, και εδώ , αλλά και έχοντας µπροστά µας και
την ανακεφαλαιοποίηση, η οποία πρέπει να γίνει µε κρατικό
έλεγχο –βέβαια µε επιτρόπους, µε επιτήρηση κ.λπ. είναι ένα άλλο
θέµα, δεν χωράει στη συζήτηση τώρα αυτήν τη στιγµή- να προ-
σέξουµε πάρα πολύ καλά. Γιατί θέλω να αναφερθώ σε µια φράση
του Υπουργού, όταν τελείωνε την παρουσίαση αυτών των προ-
γραµµάτων: «Εµείς κάναµε ό,τι κάναµε, τώρα επαφίεται στις τρά-
πεζες». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Δεν επαφίεται στις τράπεζες. Σε εµάς επαφίεται και είναι,
κύριε Μηταράκη, ένα ακόµη στοίχηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ωραία, σας ευχαρι-
στούµε. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Εµείς εδώ πρέπει να
πετύχουµε αυτό το στοίχηµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κυρία

συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, ευχαριστώ θερµά. Με την
ερώτηση αυτή µού δίνεται η δυνατότητα να µιλήσω για ένα πάρα
πολύ σηµαντικό θέµα, που είναι η έλλειψη ρευστότητας στην
πραγµατική οικονοµία. 
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Η χώρα κάνει µια πολύ µεγάλη προσπάθεια -και η αλήθεια είναι
ότι ο ελληνικός λαός έχει υποστεί απίστευτες θυσίες- µε στόχο
να ξαναπατήσουµε στα πόδια µας, να ξαναµπεί το πρόγραµµα
δηµοσιονοµικής προσαρµογής στη σωστή τροχιά και η χώρα µας
τις επόµενες εβδοµάδες να εκταµιεύσει την πολύ κρίσιµη δόση
των 44 δισεκατοµµυρίων ευρώ, όπως ευελπιστούµε. Οι πόροι
αυτής της δόσης θα κατευθυνθούν στην πραγµατική οικονοµία:
στην εξόφληση των οφειλών του δηµοσίου -7 δισεκατοµµύρια το
2012 και το 2013 ισόποσα- και θα υπάρξουν τα κεφάλαια που
χρειάζονται για την ανακεφαλαιοποίηση των ελληνικών τραπε-
ζών. Έτσι, σε συνδυασµό µε τα δύο θετικά που θα ακολουθή-
σουν την ανακεφαλαιοποίηση, δηλαδή την επιστροφή καταθέ-
σεων και τη δυνατότητα των τραπεζών να προσφύγουν στην Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα για πιο µεσοπρόθεσµο δανεισµό, θα
µπορέσουν να πάνε κονδύλια άµεσα στην πραγµατική οικονοµία. 

Παράλληλα, το Υπουργείο Ανάπτυξης προσπαθεί εν τω µεταξύ
να χρησιµοποιήσει όλους τους µηχανισµούς που µας δίνουν οι
διεθνείς οργανισµοί στους οποίους ανήκουµε, για να έρθει επι-
πλέον ρευστότητα στην πραγµατική οικονοµία. Η Ευρωπαϊκή
Τράπεζα Επενδύσεων -την οποία αναφέρετε στην ερώτησή σας-
η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Ανασυγκρότησης και  Ανάπτυξης -µε την
οποία συναντηθήκαµε χθες στην Αθήνα- το ΕΤΕΑΝ είναι µηχανι-
σµοί, οι οποίοι µπορεί να φέρουν τη ρευστότητα πιο γρήγορα
στην πραγµατική οικονοµία. Πράγµατι, υπήρχαν καθυστερήσεις
και από τους Ευρωπαίους εταίρους µας, που σε µεγάλο βαθµό
µπορούν να αξιολογηθούν στο πλέγµα της γενικότερης αναξιο-
πιστίας, που δυστυχώς είχε καλλιεργήσει η χώρα µας. 

Πιο συγκεκριµένα τώρα στα δύο ερωτήµατα που τίθενται.
Πρώτον, για το ΕΤΕΑΝ: Θεωρούµε πως τα προβλήµατα στην

απορρόφηση πόρων θα διορθωθούν µε τα νέα προγράµµατα, µε
την προσαρµογή των προγραµµάτων στην πραγµατικότητα της
ελληνικής οικονοµίας. Αλλάζουµε το συντελεστή µόχλευσης από
1 προς 2 σε 1 προς 1, γιατί πιστεύουµε ότι σ’ αυτήν τη δύσκολη
συγκυρία αυτός ο συντελεστής µόχλευσης είναι πιο ρεαλιστικός
και µπορεί να επιτευχθεί και µπορεί να επιτρέψει στο ΕΤΕΑΝ και
στις τράπεζες να φέρουν τους απαραίτητους πόρους στην ελ-
ληνική οικονοµία. Επίσης µε τον τρόπο αυτό, µε τη µείωση της
µόχλευσης, δηλαδή µε τη µείωση του ρίσκου, πετυχαίνουµε τη
µείωση των επιτοκίων, που αυτήν τη στιγµή είναι επίσης ένα µε-
γάλο ζητούµενο από την πλευρά των µικροµεσαίων επιχειρή-
σεων. Και, τρίτον, διασφαλίζεται η καλή και η αξιόπιστη
συνεργασία του ΕΤΕΑΝ µε το τραπεζικό σύστηµα, διότι πλέον τα
προγράµµατα είναι καλύτερα σχεδιασµένα στις ανάγκες της ση-
µερινής εποχής.

Για την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων: Ναι, πιστεύουµε ότι
αυτά τα 150 εκατοµµύρια ευρώ, που είναι η πρώτη δόση από τα
1,44 δισεκατοµµύρια που θα δώσει η Ευρωπαϊκή Τράπεζα στην
ελληνική οικονοµία, µπορούν να έρθουν µέσα στο 2012. ‘Ηδη
έχει εµφανιστεί η απαραίτητη διάθεση συνεργασίας και η ζήτηση
από την πλευρά των ελληνικών τραπεζών και είµαστε έτοιµοι να
προβούµε άµεσα στις απαραίτητες διαδικασίες, ώστε αυτοί οι
πόροι να έρθουν στην οικονοµία.

Και ένα τελευταίο, για να µην εκµεταλλεύοµαι την ανοχή του
Προεδρείου: Εξακόσια πενήντα εκατοµµύρια επιπλέον αποδέχ-
θηκε χθες η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων να διαθέσει για
την επανεκκίνηση των αυτοκινητοδρόµων. Είναι το θέµα που κά-
λυψε ο Αναπληρωτής Υπουργός, το οποίο επίσης είναι πάρα
πολύ σηµαντικό για τη δηµιουργία τριάντα χιλιάδων θέσεων ερ-
γασίας στην ελληνική οικονοµία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Κυρία Ξηροτύρη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε,

κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, η καθυστέρηση ήταν µεγάλη.
Τα προβλήµατα ήταν µεγάλα στην ελληνική οικονοµία και παρα-
µένουν. Έτσι και οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις αλλά και οι άλλοι
τοµείς, ο ιδιωτικός γενικότερα –ας αφήσουµε τα θέµατα των µι-
σθωτών και των συνταξιούχων, που έχουν πράγµατι υποστεί τε-
ράστιες θυσίες- έχουν φθάσει στο τέλος τους. Αν δεν κάνουµε
πολύ γρήγορα όλες αυτές τις ενέργειες, τα πράγµατα δεν θα

είναι αναστρέψιµα.
Αναφέροµαι τώρα στο θέµα της ΕΤΕΠ. Από το 2011 ήταν η

συµφωνία, αλλά η ΕΤΕΠ µας φοβόταν τη ρήτρα χρεοκοπίας. Και
µε όλη αυτήν τη δυστοκία που υπάρχει για την εκταµίευση της
δόσης και για την επίλυση της βιωσιµότητας του χρέους, φοβά-
µαι µην έχουµε πάλι πισωγυρίσµατα. Αυτά τα χρήµατα ανήκουν
στον ελληνικό λαό, ο οποίος τα έχει απόλυτη ανάγκη, για να µπο-
ρέσει να επιβιώσει. Δεν µπορεί να επιβιώσει διαφορετικά. 

Έστω και σε αυτά τα κονδύλια από το ΕΣΠΑ, πολλά από τα
οποία λιµνάζουν, σε αυτές τις αναδιαρθρώσεις και τον επανα-
σχεδιασµό -ο οποίος γίνεται σε βάρος άλλων προγραµµάτων- και
τα οποία έπρεπε να προχωρήσουν, σε αυτά λοιπόν δεν έχουµε
κανένα περιθώριο. Πρέπει µέχρι τέλος του έτους να υπάρξουν
απτά αποτελέσµατα στη ρευστότητα της ελληνικής οικονοµίας.

Ήθελα στη δευτερολογία σας να µου πείτε για κάποια επι-
πλέον θέµατα, για τα θέµατα των τραπεζών. Γιατί για όλα τα προ-
γράµµατα, κύριε Υπουργέ, για όλες αυτές τις δράσεις τις οποίες
έχετε αναλύσει, για τα κεφάλαια κίνησης, παραδείγµατος χάριν,
δηλαδή τα 170 εκατοµµύρια, που παίρνετε από το Ταµείο Επιχει-
ρηµατικότητας για να τα βάλετε στα κεφάλαια κίνησης -καθορι-
στικός παράγοντας είναι οι τράπεζες και εγγυητής είναι το
ελληνικό δηµόσιο. Για τα θέµατα τις επιδότησης του επιτοκίου,
τα θέµατα των εγγυητικών επιστολών, για όλα αυτά τα θέµατα,
για τα 130 εκατοµµύρια τα οποία παραµένουν στα προγράµµατα
και για τα οποία οι τράπεζες σας έχουν υποσχεθεί µε τη µό-
χλευση 1 προς 1 ότι θα τα προχωρήσουµε, όλα αυτά είναι πράγ-
µατι διαδικασίες που -καλώς ή κακώς- καθοριστικός είναι ο
ρόλος των τραπεζών. Το ελληνικό δηµόσιο κάνει το χρέος του
και εγγυάται. Περιµένουµε και η Ευρωπαϊκή Τράπεζα να κάνει το
χρέος της. Πρέπει όλο αυτό το σύστηµα να λειτουργήσει καλά
και αποδοτικά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Επιτρέψτε µου µία κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, που ανοίγει από
εδώ και πέρα ένα µεγάλο µέτωπο. Να το ανοίξουµε τώρα και θα
το συνεχίσουµε µετά. Είναι µεγάλη η ανησυχία όλων µας, κύριε
Υπουργέ και κύριε Πρόεδρε, για το ότι αυτήν τη στιγµή η συζή-
τηση που γίνεται για τον προϋπολογισµό και για το ΕΣΠΑ στην
Ευρωπαϊκή Ένωση για την επόµενη προγραµµατική περίοδο, µε
πιέσεις των βόρειων χωρών, οι νότιες χώρες και η δική µας χώρα,
η Ελλάδα, φαίνεται να παίρνουν πολύ λιγότερα, 40% λιγότερο
από το ΕΣΠΑ, το οποίο έχουµε πάρει για το 2007-2013.

Εδώ ξεκινάει νέος αγώνας. Αλλά για να ξεκινήσουµε αυτόν το
νέο αγώνα και για να είµαστε και φερέγγυοι, πρέπει να προχω-
ρήσουµε κι αυτά τα οποία έχουµε µέχρι τώρα να τα απορροφή-
σουµε. Είναι µεγάλο το βάρος πλέον στο Υπουργείο Ανάπτυξης.
Μέχρι τώρα ζούσαµε µε ένα µόνο θέµα, κύριε Υπουργέ. Ή η δόση
ή οι συµφωνίες για τη βιωσιµότητα του χρέους. Τώρα θα αρχίσει
η ουσιαστική λειτουργία κι αυτής της Κυβέρνησης και περιµέ-
νουµε πάρα πολλά σε αυτόν τον κύριο τοµέα της ανάπτυξης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία συνάδελφε. Η ανησυχία είναι και του Προεδρείου, κύριε
Υπουργέ, για το ΕΣΠΑ, τα υπόλοιπα που έχουµε να πάρουµε. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου στο θέµα που το
Προεδρείο θέτει. 

Κατά πρώτον συµφωνώ µαζί σας, ότι υπήρχαν µεγάλες καθυ-
στερήσεις. Αναφέρεστε στις συµβάσεις του 2011, που ακόµα δεν
έχουν υλοποιηθεί. Η πραγµατικότητα είναι ότι θα κριθούµε από
τα αποτελέσµατα, θα κριθούµε µόνο στην πράξη κι όλη αυτή η
συζήτηση που γίνεται για τη ρευστότητα θα κριθεί από τον ελ-
ληνικό λαό, αν πράγµατι και όταν η ρευστότητα φτάσει στην οι-
κονοµία. Αποδέχοµαι, λοιπόν, αυτό που είπατε στη δευτερολογία
σας, ότι πράγµατι στο Υπουργείο Ανάπτυξης έχουµε µια πάρα
πολύ µεγάλη ευθύνη αυτήν τη στιγµή.

Υπήρχε ένα µεγάλο θέµα αξιοπιστίας της χώρας, το οποίο επη-
ρέασε και τη συµπεριφορά, απ’ ό,τι φαίνεται, και της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Επενδύσεων. Το σηµαντικό είναι ότι αυτήν τη στιγµή
η Ελλάδα έχει εκπληρώσει πλήρως τις υποχρεώσεις της προς
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τους Ευρωπαίους εταίρους και, πλέον, είναι η ευθύνη της Ευρώ-
πης να εκπληρώσει τις δικές της. Αυτήν τη στιγµή η Ελλάδα έχει
το ηθικό πλεονέκτηµα, έχοντας εκπληρώσει τη δικιά της πλευρά
συµφωνίας, να περιµένει και να απαιτεί οι υπόλοιποι να εκπλη-
ρώσουν τη δικιά τους πλευρά.

Μιλήσατε για το ΕΣΠΑ. Πράγµατι το πρώτο εξάµηνο του 2012
ξεκίνησε υπολειπόµενο του στόχου και προσπαθούµε στο δεύ-
τερο εξάµηνο να καλύψουµε και τα κενά του πρώτου εξαµήνου.
Είναι θετικό πάντως, κύριε Πρόεδρε, το ότι βρίσκεται πάνω από
τον ευρωπαϊκό µέσο όρο στην απορρόφηση ευρωπαϊκών πόρων.
Είναι αρκετό αυτό; Φυσικά και δεν είναι. Και γι’ αυτό ο Υπουργός
Ανάπτυξης ανακοίνωσε την προηγούµενη εβδοµάδα τις αλλαγές
στη διαδικασία απορρόφησης του ΕΣΠΑ, µε στόχο να µειώσουµε
το βραχνά της γραφειοκρατίας, που στο Υπουργείο Ανάπτυξης
σε πολλά θέµατα είναι πάρα πολύ µεγάλος.

Παράλληλα -και καλά κάνατε και το θέσατε στην Αίθουσα- δί-
νουµε και µία άλλη µεγάλη µάχη, τη µάχη για το πρόγραµµα
2014-2020. Αυτήν τη στιγµή ο Πρωθυπουργός στις Βρυξέλλες
δεν αγωνίζεται µόνο για την εκπλήρωση των δανειακών υποχρε-
ώσεων από την πλευρά των δανειστών, αλλά και για την επίτευξη
µιας καλύτερης κατανοµής για την Ελλάδα για τη νέα προγραµ-
µατική περίοδο.

Θα κλείσω µιλώντας για τις τράπεζες. Οι τράπεζες χρησιµο-
ποιούνται από το ελληνικό δηµόσιο στη διαχείριση των αναπτυ-
ξιακών προγραµµάτων, γιατί προσφέρουν επιπλέον πόρους,

προσφέρουν µόχλευση στα κονδύλια που έχει το κράτος και τε-
λικά µπορεί έτσι να υπάρξει µεγαλύτερη ρευστότητα απ’ αυτήν
που άµεσα το κράτος θα µπορούσε να δώσει.

Βέβαια οι τράπεζες προσφέρουν και κάτι ακόµα. Προσφέρουν
τεχνογνωσία στη διαχείριση προγραµµάτων, τεχνογνωσία που
το δηµόσιο δεν έχει υποχρεωτικά σ’ όλους τους τοµείς. Βέβαια
οι τράπεζες έχουν µεγάλες ευθύνες απέναντι στην κοινωνία και
είναι σηµαντικό που τις προηγούµενες µέρες καταλήξαµε µε την
Ένωση Ελληνικών Τραπεζών στην αναδιάρθρωση δανειακών
υποχρεώσεων υπερχρεωµένων νοικοκυριών. Οι τράπεζες έχουν
ευθύνη και τώρα για τη δανειοδότηση της αναπτυξιακής διαδι-
κασίας. Το κράτος θέτει τα προαπαιτούµενα και από κει και πέρα
πιστεύουµε ότι οι τράπεζες θα ανταποκριθούν -και πρέπει να αν-
ταποκριθούν- στις υποχρεώσεις τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υπουργέ. Οι απαντήσεις σας ήταν ουσιαστικές.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.17’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 23 Νοεµβρίου 2012 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων.
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